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Rekapitulace uplynulého 
roku, poděkování a přání 
do roku nového 
Po dvou letech, kdy nás sužovala pandemie 
covidu, jsme si mysleli, že rok 2022 již bude 
rokem normálním, kdy se život nejen v Dobřicho-
vicích konečně vrátí do starých kolejí. Bohužel 
přítrž těmto očekáváním učinil 24. únor, kdy 
byla zahájena agresivní ruská invaze na Ukrajinu. 
Následovala uprchlická krize, která se nevyhnula 
ani našemu regionu a na jejímž řešení se mnoho 
dobřichovických občanů aktivně podílelo svou 
pomocí. V  důsledku války přišla též inflace, pře-
devším pak růst cen paliv a energií. 

I přes tyto nepříznivé okolnosti pokračovala 
v  Dobřichovicích stavební činnost. Především 
byla dokončena přístavba budovy prvního stupně 
základní školy v Raisově ulici, včetně nové školní 
jídelny a šaten. Investovalo se i do mateřské školy 
(nová vjezdová brána a vstupní branky) a do ZUŠ. 
Proběhla oprava povrchu ulic Krátká, Zelená, 
Americká a Raisova, nové jsou i schody z ulice Na 
Plzeňce do ulice Pod Penzionátem. Podobně, jako 
v  několika uplynulých letech město investovalo 
i  do obnovy kanalizační infrastruktury (rekon-
strukce čerpací stanice v Anglické).

Po covidové přestávce, která v  uplynulých 
dvou letech omezila značnou část kulturních 
akcí, jsme si tedy letos užívali kultury tak, jak je 
to pro Dobřichovice obvyklé. Na zámku se letos 
opět sjely historické vozy na již tradičním srazu 
s  názvem „Veteráni pod zámkem“, v  červnu 
proběhl food festival „Všechny chutě světa“, v létě 
se i konalo i „Dobřichovické kulturní léto“, v rámci 
něhož se na zámku hrálo divadlo a promítaly se 
filmy, užít jsme si mohli soubor Musica Viva i Šer-
mířská alotria. Ze sportovních akcí bych zmínil 

například Závod dračích lodí, Dobřichovický 
půlmaraton či Kolo pro život. Letos se po dvou-
leté odmlce konal i  tradiční Dobřichovický ples, 
jemuž předcházely Adventní trhy i  ohňostroj. 
V průběhu roku město pod hlavičkou svého Kul-
turního centra zorganizovalo i  další pestrý kul-
turní program jako besedy, koncerty, výstavy, či 
divadýlka pro děti.

V  závěru každého roku se sluší poděko-
vat těm, kteří se zasloužili o  vše pozitivní, co se 
v  našem městě událo a  co zde vzniklo. Děkuji 
všem spolupracovníkům z  městského úřadu 
a  technických služeb, místostarostům, radním 
a  zastupitelům, kteří se v  minulém volebním 
období podíleli na vedení města i  těm nově 
zvoleným, kteří povedou naše město v následu-

jících čtyřech letech. Opět bych chtěl moc podě-
kovat našim Sokolům, kteří přeměnili halu Bios 
z očkovacího centra na centrum uprchlické. Velký 
dík patří také našim hasičům a  dobrovolníkům, 
kteří pro uprchlíky z Ukrajiny zorganizovali sklad 
humanitární pomoci.

Letos bych rád zvláště poděkoval panu RNDr. 
Václavu Kratochvílovi, který od začátku příštího 
roku končí svou práci šéfredaktora dobřichovic-
kého Informačního listu. RNDr. Václav Kratochvíl 
se věnoval Informačnímu listu v  době, kdy byl 
starostou a poté i následujících 20 let, kdy byl sta-
rostou Michael Pánek a následně já.   Václav měl 
zároveň na starosti vedení kroniky Dobřichovic, 
které převzal po zesnulém panu Ing. Kyzlíkovi. 
Obrovskou zásluhou Václava Kratochvíla je též 

Slovo starosty

Obrázek na titulní straně: Ani koním se do poškozeného brodu nechce. Foto Hynek Moravec

Jubilejní 25. mostový ples v hale Bios se vydařil
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jeho práce pro město na řešení majetkových zále-
žitostí, týkajících se především výkupu pozemků 
pod komunikacemi. 

Václavovi přeji do dalších let hlavně pevné 
zdraví. Věřím, že mu to nedá a na městském úřadě 

se občas zastaví na kávu a jak ho znám, poskytne 
cenné rady nám, kteří máme do důchodu ještě 
daleko.   

V  loňském roce jsem přál, po dvou letech, 
kdy nás sužoval covid, hodně zdraví. To bych rád 

popřál všem i  letos. Kromě toho však nám všem 
přeji i štěstí a radost. Věřím, že k ní budeme mít 
důvod, že válka na Ukrajině skončí vítězstvím 
demokratických sil a porážkou ruského agresora. 

Petr Hampl

Informace k volbě 
prezidenta České republiky

Volba prezidenta České republiky se na území ČR 
koná ve dvou dnech, v pátek 13. ledna od 14.00 
do 22.00 hodin a v sobotu 14. ledna od 8.00 do 
14.00 hodin. Případné druhé kolo volby prezi-
denta se na území ČR rovněž koná ve dvou dnech 
27. ledna od 14.00 do 22.00 hodin a 28. ledna od 
8.00 do 14.00 hodin.

Voličem pro volbu prezidenta České repub-
liky je státní občan ČR, kteří alespoň druhý den 
volby dosáhl věku 18 let a  není u  něj překážka 
výkonu volebního práva (omezení osobní svobody 
z  důvodu ochrany zdraví lidu nebo omezení své-
právnosti k  výkonu volebního práva). Voliči jsou 
o době a místě konání volby prezidenta ČR v obci 
informováni oznámením starosty obce na úřední 
desce města Dobřichovice zveřejněným nejpozději 
15 dnů přede dnem volby. Volič po příchodu do 
volební místnosti prokáže okrskové volební komisi 
(OVK) svou totožnost a státní občanství ČR (občan-
ským průkazem nebo cestovním pasem ČR). Voliči, 
který tak neučiní, nebude hlasování umožněno.

Volič, který nebude volit ve volebním okrsku, 
kde je zapsán podle místa trvalého pobytu, může 
požádat o  vydání voličského průkazu. Žádost 
lze podat v  listinné podobě opatřené úředně 
ověřeným podpisem voliče nebo v  elektronické 
podobě prostřednictvím datové schránky, popří-
padě osobně na MÚ Dobřichovice (evidence 
obyvatel). Žádosto vydání voličského průkazu 
naleznete na webu města Dobřichovice. Voličské 
průkazy se budou odesílat nebo je bude možné 
osobně vyzvednout až od 29. prosince.

Volič, který se dostaví do OVK s voličským prů-
kazem, je povinen tento průkaz OVK odevzdat, 
ta jej přiloží k  výpisu ze zvláštního seznamu 
voličů. Voličský průkaz opravňuje k  hlasování 
v  jakémkoliv volebním okrsku na území ČR, pří-
padně ve zvláštním volebním okrsku na zastu-
pitelském úřadě v  zahraničí. Hlasovací lístek se 
tiskne samostatně pro každého zaregistrovaného 
kandidáta. Hlasovací lístky jsou opatřeny otiskem 
úředního razítka Ministerstva vnitra ČR a  pro 
první kolo volby budou distribuovány voličům 
nejpozději tři dny přede dnem volby. Distribuci 
do domovních schránek voličům zajišťují 
převážně zaměstnanci města Dobřichovice, kteří 

prosí o zpřístupnění domovních schránek, aby se 
hlasovací lístky dostaly ke každému voliči. Zároveň 
si dovolujeme upozornit majitele „otevřených“ 
poštovních schránek, že vlivem klimatických 
podmínek může dojít k znehodnocení volebních 
lístků a  ve volebních místnostech jich bude 
pouze omezené množství – zajistěte tedy prosím 
svoje poštovní schránky před deštěm i sněžením. 
Hlasovací lístky pro případné druhé kolo volby 
obdrží voliči v den voleb pouze v OVK. Volič může 
požádat ze závažných, zejména zdravotních 
důvodů o  hlasování do přenosné volební 
schránky na podatelně MÚ na tel. 257 711 590.

-tjmnk-

Rozpočet města  
na rok 2023

Těsně před uzávěrkou prosincového čísla Infor-
mačního listu proběhlo zasedání zastupitelstva 
města, na kterém byl projednán návrh rozpočtu 
na rok 2023. Po kratší diskusi byl návrh schválen 
všemi hlasy přítomných zastupitelů.

vk

PŘÍJMY Položky Kč

Daňové 0000 1xxx 73 080 000 Kč

Nedaňové Všechny ostatní příjmy 7 066 000 Kč

Kapitálové Příjmy z prodeje hmotného dlouhodobého majetku (zejm. pozemky) 744 000 Kč

Přijaté transfery 0000 4xxx 26 150 000 Kč

Příjmy celkem 107 040 000 Kč

PŘÍJMY Položky Kč

Lesní hospodářství 1039 xxxx 752 000 Kč

Komunikace a dopravní obslužnost 22xx xxxx 20 900 000 Kč

Vodovod a kanalizace 23xx xxxx 10 000 000 Kč

Školství 31xx xxxx, 32xx xxxx 11 950 000 Kč

Kultura a sport 33xx xxxx, 34xx xxxx, 35xx xxxx 8 930 000 Kč

Bytové, nebytové a komunální služby 36xx xxxx 12 480 000 Kč

Odpadové hospodářství a péče o zeleň 37xx xxxx 9 500 000 Kč

Sociální služby 39xx xxxx, 43xx xxxx 3 250 000 Kč

Bezpečnost a požární ochrana 5xxx xxxx 5 000 000 Kč

Vnitřní správa 61xx xxxx, 62xx xxx 23 600 000 Kč

Finanční operace 63xx xxxx 3 160 000 Kč

Výdaje celkem 109 522 000 Kč

Z toho: Investice 15 000 000 Kč

Ostatní výdaje 94 522 000 Kč

Schodek rozpočtu -2 482 000 Kč

FINANCOVÁNÍ Položky Kč

Zdroje z minulých let 2 482 000,00

Splátka úvěru 0,00

Financování celkem 2 482 000 Kč

Zprávy z městského úřadu
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O čem jednala rada města

Od posledního vydání Informačního listu se Rada 
města Dobřichovice sešla dvakrát, 22. listopadu 
a 6. prosince.

Na začátku obou jednání nejprve starosta 
informoval o  stavu plnění některých úkolů 
a průběhu probíhajících akcí.

Jedním z  nich je projekt intenzifikace ČOV – 
zde zatím není požádáno o  stavební povolení; 
chybí především souhlas majitelů sousedního 
pozemku se vstupem na tento pozemek, aktu-
álně probíhá jednání i s účastí starosty.

Vzhledem k nárůstu cen energií konstatovala 
rada, že je vhodné nechat zpracovat energetický 
audit města; starosta kontaktoval Ing. Z. Švandu, 
jehož firma vypracovávala pro město Černo-
šice proveditelnost projektů FVE a  energetické 
posudky na městské stavby; dne 30. 11. proběhlo 
jednání, na kterém bylo předběžně dohodnuto 
operativní poradenství ze strany společnosti 
TCG v  oblasti energetiky (podobně jako s  Ing. 
Novákem v oblasti VaK) – Ing. Z. Švanda předloží 
návrh rámcové smlouvy; po zjištění spotřeby 
města a  jeho organizací příp. předloží nabídku 
na zpracování energetického auditu, který je pro 
ÚSC povinný v případě, že spotřeba energií pře-
sahuje 500 MWh / rok, a  to zprůměrovaně dva 
roky po sobě; v úvahu rovněž přichází spolupráce 
při přípravě projektů jako je Centrum – návrh 
kombinace zdrojů energií pro stavbu a možností 
energetických úspor; rada doporučila starostovi 
udělat přehled případných úspor a  jejich mož-
ností po jednotlivých budovách, stejně tak jako je 
třeba případné úspory na veřejné osvětlení roze-
brat po jednotlivých světelných bodech; v  téže 
souvislosti je třeba podrobně zmapovat jednot-
livé druhy svítidel na sloupech VO a  postupně 
začít s  obměnou těch nejstarších a  nejneúspor-
nějších.

Ohledně průběhu rekonstrukce 4 komunikací 
informoval starosta, že proběhla pokládka živice 
v ulicích Krátká, Zelená a Americká včetně konce 
ulice směrem do Polní; probíhají opravy vodovod-
ních šoupat a tam, kde je to třeba, výměna kana-
lizačních poklopů; v  ulici Raisova byl zfrézován 
povrch a vznikl problém s neúnosným podložím, 
ačkoliv dle sond, provedených před zpracováním 
projektu, vycházela únosnost podloží výrazně 
lépe; zhotovitel proto navrhl provést kompletní 
výměnu konstrukčních vrstev obou komunikací 
– cena tohoto řešení by se však dostala naprosto 
mimo původní cenový rámec zakázky. Nakonec 
byla nalezena shoda v  kompromisním řešení, 
které schválil technický dozor města, a  to i  za 
cenu toho, že zhotovitel zúží v  tomto případě 
záruku pouze na samotné povrchy a neposkytne 
plnou záruku na lokální pokles povrchů vozovky 
a případné trhliny.

V souvislosti s  těmito opravami byla zároveň 
objednána oprava ulice K Tenisu (krátký úsek nad 
branou tenisového areálu k vodojemu); Starosta 
dále konstatoval, že cenové nabídky na zádlažby 
vjezdů ještě nejsou hotovy.

Dále starosta informoval radní, že byla 21. 
11. znovuotevřena jídelna v  objektu hotelu Pod 
vinicí.

Na zasedání rady byl pozván Ing. arch. P. Hájek 
s prezentací projektu nové hasičské zbrojnice. Pre-

zentaci následovala diskuze týkající se možnosti 
využití obnovitelných zdrojů; dle vyjádření Ing. 
arch. O. Hájka nelze počítat s vrtem pro tepelné 
čerpadlo; plochou nejvhodnější prostor pro 
instalaci solárních panelů je bohužel na severní 
straně – tam fotovoltaické systémy být umístěny 
nemohou; lze tedy předpokládat jejich umístění 
na jižní straně střešní plochy, tepelné čerpadlo 
bude umístěno na dvoře – využití lze odhadovat 
zejména na ohřev vody a mytí. Diskuze se týkala 
rovněž umístění a velikosti zdi, která bude oddě-
lovat dvůr a vjezdy hasičské zbrojnice od okolních 
objektů; prostorově nejlepší by bylo umístění zdi 
již za hranicí pozemku města – starosta vstoupí 
do jednání s  majiteli sousedních parcel. Dalším 
bodem diskuze byla náhrada parkovacích míst, 
které přestavbou zaniknou; Ing. arch. O. Hájek 
zašle skicu návrhu na jejich vytvoření – bude se 
jednat o  podélná stání mezi hranicí pozemku 
parc. č. 140 a  budovou Baráčnické rychty. Do 
konce února pak bude předložena kompletní 
dokumentace pro VŘ na zhotovitele stavby. Rada 
se dále zabývala cenovými nabídkami Ing. arch. 
O. Hájka na projektovou dokumentaci a  povo-
lovací (vodoprávní) řízení k  vrtu pro hydrant 
a  realizaci prostoru před ZŠ na pozemku Sokola 
a s nabídkami souhlasila.

V rámci projektu výstavby centra města Dobři-
chovice referoval starosta o  jednání s  majiteli 
sousedních pozemků; ti dali starostovi souhlas 
s  nahlížením do stavebního archivu svých 
domů, byli propojeni s  projektanty (proběhnou 
schůzky), a někteří z nich již předběžně souhlasili 
se založením stavby na hranici jejich pozemků; 
ostatní si ještě potřebují ověřit některé informace 
na základě projednání s projektanty.

Radní byli dále seznámeni s  průběhem 
jednání ze dne 16. 11. 2022 a reakcí Filipa Kándla 
na otázky projektového vedoucího M. Jirsy; 
z  tohoto jednání vyplynuly následující poža-
davky: bezbariérové využívání ZUŠ – nebude-li 
striktně vyžadováno při stavebním řízení, poža-
duje město Dobřichovice jiné řešení než vybudo-
vání výtahu; přístupový systém pro zaměstnance 
– město Dobřichovice požaduje instalaci čipo-
vého nebo kartového systému pro přístup 
zaměstnanců; omezené parkování pro veřejnost 
v  garážích radnice – město Dobřichovice poža-
duje instalaci závor, které budou fungovat na 
bázi karetního nebo čipového systému; umís-
tění kolárny – město Dobřichovice nepožaduje 
vytvoření samostatné místnosti pro kola, posta-
čuje prostor využívaný jako sklad; je však třeba 
počítat s venkovními kolostavy; kamerový systém 
(CCTV) – město Dobřichovice požaduje instalaci 
kamerového systému; intenzita umělého osvět-
lení (stmívaná světla) – město Dobřichovice 
nepožaduje instalaci stmívaných světel; oddě-
lené měření spotřeby pro jednotlivé objekty – je 
třeba předpokládat, že radnice, knihovna, foyer 
s kavárnou, sál s přidruženými místnostmi i např. 
ZUŠ budou mít oddělení měření spotřeby; využití 
studniční vody – město Dobřichovice požaduje 
využití studniční vody jako doplnění závlaho-
vého systému dešťové vody; využití šedých vod 
– město Dobřichovice nesouhlasí s  využitím 
šedých vod pro toalety; zasakování dešťových 
vod – město Dobřichovice předpokládá zasako-
vání dešťových vod na pozemcích zahrady stá-
vající ZUŠ; využití části střech pro návštěvníky 

a zaměstnance – relaxační plochy: město Dobři-
chovice nesouhlasí s  vybudováním relaxačních 
ploch pro návštěvníky; požaduje vybudování 
prostoru pro zaměstnance o  výměře cca 10 m2 
– dle ceny bude rozhodnuto mezi dřevěnou 
palubou nebo kačírkem a  případným doplně-
ním extenzivní zelení; přirozené větrání okny 
– město Dobřichovice požaduje mít ve všech 
prostorech trvale obsazených lidmi možnost při-
rozeného větrání okny; centrální serverovna pro 
všechny provozy – město Dobřichovice předpo-
kládá využití jedné centrální serverovny pro celý 
komplex; pronájem provozu občerstvení – město 
Dobřichovice předpokládá pronájem provozu 
občerstvení třetí osobě.

Dalším bodem diskuze byla problematika 
topení a  chlazení objektu; je třeba vypracovat 
posudek s návazností na tepelné čerpadlo, foto-
voltaiku atd.; stěžejní u této problematiky budou 
jak pořizovací náklady, tak náklady provozní, ale 
zdá se, že tepelné čerpadlo a fotovoltaika budou 
na budově nové radnice nezbytné; starosta tedy 
v  rámci komunikace o  zpracování energetic-
kého auditu a  práci energetického konzultanta 
pro město ověří, zda lze počítat s vypracováním 
studie na toto téma.

Rada se dále zabývala cenovou nabídkou 
na dokumentaci k  odstranění stávajících staveb 
a  zajištění potřebných průzkumů a  rozborů, 
a rovněž cenovou nabídkou na hydrogeologický 
průzkum; po diskuzi rada pověřila místostarostu 
Ing. M. Pánka, aby dále s  projektanty jednal 
o nabídnutých cenách.

Na zasedání rady 22. listopadu byl pozván 
i  RNDr. V. Kratochvíl, který oznámil radě svůj 
záměr ukončit svoji činnost na pozici odpověd-
ného redaktora Informačního listu; V. Kratochvíl 
postupně předá agendu související se sběrem 
a  kompletací příspěvků tak, aby byla dodržena 
uzávěrka, zaměstnankyním MÚ Andree Svitákové 
a  Denise Solničkové; odpovědným redaktorem 
jmenovala rada tajemníka MÚ P. Mráze. V. Krato-
chvíl rovněž informoval o  tom, že by rád předal 
agendu vedení dobřichovické kroniky. O  jménu 
nového kronikáře bude rada jednat na následu-
jících zasedáních rady.

Rada dále odsouhlasila zveřejnění záměru 
pronájmu uvolněného obecního bytu v  ulici Za 
parkem.

Další body k  jednání předložil radě správce 
vodovodu a  kanalizace, společnost AQUACON-
SULT; rada odsouhlasila vypsání výběrového 
řízení na akci „Obnova havarijního stavu výtlaku 
z vrtu Řevnice - ZS Dobřichovice, I. etapa“, vzala 
na vědomí pořízení a  instalaci nového doprav-
níku lisu dle předložené nabídky a  souhlasila 
s  řešením poruchy dmychadla formou jeho 
opravy a  zápůjčky náhradního po dobu opravy. 
Dále se rada o zabývala návrhry oprav na provozu 
vodovodu a  kanalizací v  budoucích letech; část 
z  nich byla součástí návrhu rozpočtu na rok 
2023 pro zasedání zastupitelstva. Radní se shodli 
na tom, že je třeba projekty hierarchizovat dle 
potřeby a následně rozdělit do delšího časového 
období. Následně budou jednotlivé položky 
a jejich rozpočty konzultovány s Ing. L. Novákem 
a  schvalovány na zasedání rady. Rada dále kon-
statovala, že je třeba otevřít diskuzi týkající se 
navýšení nájmu VaK společnosti AQUACONSULT 
a zároveň výše vodného a stočného.
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Na radu se rovněž obrátil majitel pozemku 
142/1 s dotazem, zda stále radní trvají na odstra-
nění stánků z  tohoto pozemku, tak jak bylo 
rozhodnuto v  dubnu 2021; rada na odstranění 
stánků i nadále trvá.

Starosta informoval radu o  navýšení ceny 
za odvoz kontejnerů jak pro sběrný dvůr, tak 
pro technické služby (například listí a další větší 
odpady po obci) a zmínil i záměr pana V. Solničky 
tuto činnost ukončit; rada tedy pověřila starostu 
jednáním se společností POBERO o  zajištění 
tohoto svozu.

Radní dále diskutovali o  problematice zad-
láždění chodníku v ul. Palackého před projektem 
Statek Dobřichovice. K  diskuzi byla mj. otázka, 
zda chodník finálně dokončit až po položení 
kabelového vedení k  trafostanici, nebo trvat 
na jeho dokončení co nejdříve s  vědomím, že 
do něj bude muset být kvůli pokládce kabelu 
v dohledné době proveden nový zásah. Nakonec 
se rada shodla, že chodník by měl být dokončen 
až po položení kabelového vedení k  trafostanici 
a  pověřila starostu jednáním se zástupci inves-
tora o definitivním termínu dokončení chodníku.

Na druhé straně komunikace je obdobná 
situace u  domu Maršálových, s  nimiž proběhlo 
jednání o  zadláždění chodníku a  o parkovacích 
místech podélného stání. Maršálovi se nebrání 
uvést chodník do finálního stavu již nyní, otázkou 
je, zda je na tak krátkém úseku vhodné, když se 
chodník přimkne k budově a na dosavadním chod-
níku vzniknou parkovací místa. Starosta požádá 
o konzultaci a návrh řešení městského architekta 
(Ing. arch. Hniličku nebo Ing. arch. Lisecovou).

Místostarosta Ing. M. Pánek informoval o pro-
bíhajících jednáních se společnosti Etna iGuzzini 
o  pokračujících činnostech na nasvícení zámku; 
rada pověřila místostarostu dokončením celého 
nasvícení.

Radní Filip Kándl upozornil na neutěšený 
stav některých součástí městského mobiliáře 
i veřejného prostoru; radní se shodli a tom, že je 
třeba najmout novou firmu, která by po částech 
veřejný prostor čistila a  opravovala; po nalezení 
takového dodavatele započnou práce na vstu-
pech na lávku a bude pokračovat dle aktuálních 
potřeb (sloupky, koše na cestě k  lávce, vyčištění 
cykloodpočívadel apod.). Starosta oslovil ke spo-
lupráci firmu Šnajdr, která bude provádět drobné 
opravy majetku města (zádlažby, oprava zastávek 
na cyklostezce apod.); radní doporučili, aby byla 
spolupráce s panem Šnajdrem nastavena tak, že 
bude sám navrhovat potřebné úpravy a  opravy 
v  daném vybraném úseku a  ty kvartálně aktua-
lizovat a  předkládat radě rozpočet a  návrh čin-
ností; v současnosti by měla být prioritou lokalita 
u  pneuservisu; starosta v  této souvislosti ještě 
zmínil, že M. Velebil provedl úpravy povrchu 
vedle vozovky na ul 5. května.

Ing. arch. Filip Kándl dále upozornil na 
překážející dřevěné sloupy v  ulici U  Rokle; 
starosta prověří u  pana Lásky, jestli existuje 
možnost jejich přesunutí nebo odstranění.

Na zasedání rady 6. prosince byla pozvána 
vítězka VŘ na ředitele ZŠ Dobřichovice Mgr. Eva 
Škvorová, které starosta slavnostně předal jme-
novací dekret do funkce ředitelky školy. Poté Mgr. 
E. Škvorová představila radě první kroky, které 
podnikne bezprostředně po začátku mandátu; 
s  celkovou koncepcí i  s  těmito kroky budou 

čtenáři Informačního listu seznámeni v  příštím 
vydání, do kterého chystáme s nově jmenovanou 
paní ředitelkou rozhovor.

Rada se dále zabývala nabídkou investiční 
společnosti EnCor na zhodnocení prostředků 
města. Nabídka obsahovala dvě varianty – 3 
a  5 měsíců. Zároveň společnost EnCor doplnila 
dokumentaci o  variantu se státními dluhopisy. 
Pro srovnání měli radní k  dispozici i  nabídku 
České spořitelny. S ohledem na pravděpodobnou 
vyšší míru zhodnocení a též s ohledem na to, že 
EnCor navrhuje investovat převážně do dluho-
pisů, navrhl starosta pokračovat v  spolupráci 
s EnCorem se stejnou investovanou částkou, jako 
v předchozím období.

Správce dobřichovických lesů Ing. J. Lojda, 
Ph.D. předložil radním stručný souhrn o  dění 
v dobřichovických lesích a návrh rozpočtu včetně 
plánovaných aktivit na rok 2023 – Rada města 
Dobřichovice vzala tuto zprávu na vědomí.

Vzhledem k tomu, že se v letošním roce nere-
alizoval plánovaný 6. ročník Brdského festivalu 
Svíčkové omáčky, na který získal spolek GEI-ŠA 
grant ve výši 12.000,- Kč, požádal formou žádosti 
o mimořádný grant (se souhlasem spolku GEI-ŠA) 
o  tuto částku soubor Kukadýlko na Vánoční hru 
2022; rada tuto žádost schválila.

Společnost TextilEco a. s. doručila žádost 
o  umístění nového inovativního textilního kon-
tejneru; radní žádost neschválili – již jeden textilní 
kontejner je na dvoře MÚ umístěn a  dle názoru 
rady dostačuje, jen je třeba o  něm více občany 
Dobřichovic informovat.

Rada města dále souhasila s podáním žádosti 
o dotaci na rekonstrukci ulice Lesní z dotačního 
programu MMR.

TJ Sokol Dobřichovice předložil radě k  pro-
jednání žádost o  příspěvek na činnost. V  minu-
lých letech město přispívalo každoročně částkou 
300.000,- Kč na provoz TJ Sokol, přičemž tato 
částka byla pravidelně využívána ke spoluúčasti 
na financování investičních akcí, na něž Sokol 
čerpal dotace. V rozpočtu města je s příspěvkem 
města Sokolu počítáno. Radní tedy uložili 
starostovi předložit návrh udělení příspěvku pro 
TJ Sokol Dobřichovice ke schválení zastupitelstvu 
města.

zapsal -tjmnk-

Změna jízdního řádu vlaků 
na trati Praha – Beroun 
a zpět
Jako každý rok v  polovině prosince se i  letos 
změnil od pondělí 11. prosince jízdní řád Českých 
drah. Uvádíme zde pouze změny na naší trati č. 
171, která vede z Prahy do Berouna a zpět. Změny 
sice nejsou velké, ale jsou a  je nutno se na ně 
připravit. Většina z nás má již v telefonu aplikaci 
„MŮJ VLAK“, ale papírek v  peněžence to jistí. Je 
také možné si vyjet z internetu (www.cd.cz) papí-
rovou skládačku. Občas ji mají u  pokladen na 
nádražích.

Prakticky jedinou změnou nového jízdního 
řádu jsou malé změny odjezdů a  příjezdů vlaků 
v obou směrech do Prahy i z Prahy, tedy tzv. taktů.

Od pondělí 11. prosince vlaky z  Dobřichovic 
do Prahy odjíždí každou 9. minutu a  každou 39. 
minutu, a  to od 4:09 ráno až do 23:39 v noci. Na 

odjezdu z  Dobřichovic vlaky jedou o  1 minutu 
„později“ než dosud. V  ranní špičce od 4:59 až 
do 9:29, ale pouze ve všední dny, jezdí ještě další 
vlaky s odjezdem z Dobřichovic každou 29. minutu 
a každou 59. minutu. Zde je změna také 1 minuta.

Z Prahy odjíždí nyní vlaky takto: z  Hlavního 
nádraží každou 21. minutu a každou 51. minutu 
a  ze Smíchova každou 28. a  každou 58. minutu 
– tedy žádná změna. V  odpolední špičce pra-
covních dnů pak navíc mezi 13:01 a  19:42 další 
vlaky s  taktem z  Hlavního nádraží každou 1. 
a  každou 31. minutou a  ze Smíchova každou 8. 
a 38. minutu. Zde je změna taktu citelnější. Tyto 
vlaky jedou jen do Řevnic. Poslední noční (resp. 
první ranní) vlak jede z  Hlavního nádraží mimo 
normální takt v 0:30, ze Smíchova v 0:37.

Asi třetina vlaků ve stanicí Praha – Hlavní 
nádraží nekončí a  projíždí dále až do Českého 
Brodu. Umožní vám to bez přestupu cestovat do 
východních okrajů Prahy, např. do Libně, Hlou-
bětína, Kyjí apod.

vk

Terénní sociální služba 
podpora samostatného 
bydlení rozšiřuje své 
působení a nabírá další 
klienty v oblasti Praha-
západ

Sociální služba podpora samostatného bydlení 
poskytuje službu dospělým lidem s  mentálním 
znevýhodněním. Pomáhá jim žít běžným životem 
ve vlastním domově s cílem rozvíjet individuální 
schopnosti a dovednosti, znalosti a kompetence 
a  posílit sebedůvěru v  životě v  přirozeném pro-
středí. V  současné době má volnou kapacitu 
a  hledá další nové klienty, kteří by tuto službu 
využili. Působí ve Středočeském kraji v  celém 
okrese Praha – západ.

Jaké je poslání služby podpora samostat-
ného bydlení?

Sociální  služba „podpora samostatného 
bydlení“ pomáhá řešit situaci člověka v  jeho 
přirozeném prostředí. K  lidem se zdravot-
ním znevýhodněním  přichází asistent do 
jejich domovů a  pomáhá v  těch situacích, 
v kterých pomoc potřebují. S čím nejčastěji asis-
tenti pomáhají? Nejčastěji jde o pomoc s domác-
ností, s  hospodařením s  penězi a  rozpočítání 
příjmu, o pomoc s nákupem, s vařením, s cesto-
váním, s doprovody na úřady či k  lékaři, pomoc 
v komunikaci s okolím, rodinou, pomoc při rozho-
dování v běžných životních situacích.

Pro koho je ideální terénní služba – 
podpora samostatného bydlení?

Pro každého, kdo má zájem se osamostat-
nit a  žít ve vlastním bytě, ale i  pro rodinu, která 
má dospívajícího člověka a  chce ho připravovat 
na samostatný život. Služba je vhodná i  pro 
neformální pečující, kteří potřebují pomoci 
s podporou doma pro svého blízkého.

Kde můžete službu využít?
Nově pokrývá celou rozsáhlou oblast Praha – 

západ od Průhonic po Roztoky. V  tomto okrese 
nenajdete jinou organizaci, která by tuto terénní 
službu lidem s  mentálním znevýhodněním 
poskytovala.
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Jak na to, když víte, že službu potřebujete:
Zavolejte Zuzaně Bajerové, tel. 604 800 

757 a  řekněte, že vy nebo váš blízký potřebují 
podporu. Naši sociální pracovníci vám řeknou 
možnosti spolupráce nebo vás nasměrují na 

jinou vhodnou službu. Pokud vám je nad 18 let, 
a i vy patříte mezi ty, kteří tuto službu potřebují, 
neváhejte tuto neziskovou organizaci kontakto-
vat.

Kontakt: Zuzana Bajerová, tel. 604 800 757

Psb@portus.cz nebo http://www.portus.cz
Portus Praha z.ú.

https://www.facebook.com/PortusPraha
Podpora samostatného bydlení Portus Praha

Dětské vánoční trhy

Díky žáků, rodičům, učitelům a  vychovatelkám 
dobřichovické školy jsme se v sobotu 10. prosince 
mohli potkat na dětském vánočním jarmarku. 
I  letos trhy provázela velmi příjemná, pokojná 
atmosféra. Stánky plné výrobků dětí, úžasné 
dobroty napečené rodiči nebo i  samotnými 
dětmi. Pobíhající žáci nabízeli lístky do tomboly, 
prodávali štěstíčka a  další krásné výrobky. Ze 
školy se nosily čerstvé, teplé domácí rohlíky, které 
zmizely dřív, než dorazily na stánek. A  kdo je 
pekl? Neuvěříte – kluci z 8. třídy. 

Všem moc děkujeme za pomoc s přípravami. 
Výtěžek z trhů věnujeme rodičům tříleté Rafaelky 
na rehabilitace, které velmi potřebuje pro zlep-
šení hybnosti. 

Lenka Košťálová

Kdo je ten nový učitel 
tělocviku?

Od začátku letošního školního roku máme u nás 
ve škole nového učitele tělocviku a  němčiny. 
Je jím Kenneth Scalabroni, trenér basketbalu, 
námořník a muž s velkou životní zkušeností. Žáky 
z 9. C inspiroval k rozhovoru. A tak Ken, zvyklý na 
tiskové konference po zápasech, tentokrát odpo-
vídal na jejich otázky. 

Kdy a proč jste odjel ze Spojených států? 
Odjel jsem ze Států, když mi bylo devatenáct. 

Důvod byl velmi prostý. Vyrostl jsem  malém 
krásném městě Plymouth v Massachusetts a cítil 
jsem, že se chci o světě dozvědět víc než jen to, 
co bych zažil, když bych tu zůstal. Rozhodl jsem 
se tedy odjet a od té doby jsem město navštívil 
jen několikrát. V  zahraničí žiji od svých devate-
nácti let. 

Jak jste začal trénovat basketbal? 
Bylo to z  několika důvodů. Jednak mám tu 

hru opravdu rád, ale zároveň jsem ho již nemohl 
hrát. Když se dostanete do určitého věku, platíte 
daň v  podobě zranění, modřin, vše začne bolet 
a  přestane vás hra bavit. Dalším důvodem bylo, 
že mi trénování umožnilo zůstat v Evropě. Abych 
tu mohl zůstat, musel jsem splňovat určité pod-
mínky. Jednou z  nich je mít práci, kterou nikdo 
jiný nechce dělat. V té době byl velký nedostatek 
trenérů basketbalu. Viděl jsem to tedy jako příle-

žitost zůstat u basketbalu, vydělat nějaké peníze 
a zároveň moci pracovat v Evropě. 

Proč jste šel do armády? 
Pokud bych se měl znovu rozhodnout a věděl 

to, co vím teď, nevím, jestli bych to znovu udělal. 
Ale v té době jsem byl mladý, neměl moc peněz 
a  chtěl jsem toho spoustu vidět a  zažít. Bylo to 
v  roce 1976, svět nebyl ve válce, válka ve Viet-
namu zrovna skončila a  situace byla poměrně 
klidná. Měl jsem pocit, že mám limitované 
možnosti v  mém malém městě. Jednoho dne 
jsem šel po ulici, na jejímž konci byla náborová 
kancelář armády. Tam stál chlápek, který mě 
oslovil … hej, mladý muži, pojď sem, chtěl bych 
s  tebou mluvit. Neměl jsem ponětí, kdo to byl. 
A on pokračoval: Jsem z námořní armády Spoje-
ných států a hledáme přesně takové muže, jako 
jsi ty a  chytil mě jak rybu na háček. Popsal mi 
všechny výhody – možnosti cestování a vzdělání. 
A  já jsem to podepsal a byl jsem u námořnictva 
Spojených států čtyři roky. Věřte mi, nebyla to 
procházka růžovým sadem. V  okamžiku, kdy 
pochopíte, o čem armáda je, nemáte myslet, jen 
plnit rozkazy, proto bych toto rozhodnutí znovu 
neudělal. 

Máte nějaké zlozvyky?
Nikdo z  nás není perfektní, samozřejmě že 

mám zlozvyky. Například jeden takový prostý 
-   brambůrky. Pokud jsou přede mnou bram-
bůrky, nemůžu odolat. I  když vím, že jsou tam 
samé špatné věci, sůl a tuk. Ale v  jejich blízkosti 
nemohu odolat a  nikdo jiný nemá možnost si 
také vzít. Brambůrky jsou můj největší zlozvyk. 

Máte oblíbené české jídlo? 
Všichni tady mluví o svíčkové. Všichni ji milují. 

Ale když vidím trdelník a  mám u  sebe peníze, 
nikdy neodolám. Vím, že je to zvláštní, protože je 
to jen upečené těsto se skořicí, ale je to něco tak 
chutného. 

Co je vaše oblíbené americké jídlo? 
Kdykoliv jedu domů, navštívím restauraci 

The Lobster Hut v Plymouth a dám si čerstvého 
uvařeného humra marinovaného v  másle. 
Výborné mořské plody z  mého města mám 
opravdu rád. Také bych doporučil jet do států 
na Den díkůvzdání a dát si všechny chody, které 
se na tento den jedí. To pak nemůžete vstát od 
stolu. Výborný je krocan, nádivka, brusinková 
šťáva, dýňový koláč i  tykev. Je to to nejlepší, co 
můžete mít. 

Jak jste se seznámil s vaší ženou? 
V  té době jsem pracoval v  Bambergu 

v Německu. Trénoval jsem tam mužské družstvo. 
Po jednom povedeném tréninku nás střídalo 
ženské družstvo, které také hrálo v top německé 
lize, a já jsem se svými hráči byl ještě v tělocvičně 
a  povídali jsme si. A  vtom jsem viděl jít okolo 
dívku z toho ženského družstva a zeptal jsem se 
na ni její spoluhráčku, kterou jsem znal. Ta jen 

řekla, že je z Prahy. A že prý u ní nemám šanci. Ale 
já se nevzdávám tak snadno a vyšlo to. Tak jsem 
tedy potkat svou ženu na tréninku basketbalu.

Hrál jste někdy basketbal profesionálně? 
Pokud byste hráli proti mně, věděli byste, 

jaký je můj úkol v týmu – dostat se vám pod kůži, 
osobně bránit, ale basketbal je hra, kdy potře-
bujete talent, nakonec jako v každém sportu na 
vysoké úrovni, ale já jsem to měl spíš vydřené. 
Neměl jsem mnoho úspěchů, ale miloval jsem tu 
hru, soutěže a  tu týmovou energii, kterou zaží-
váte při každém týmovém sportu. Ať už vyhrá-
váte, nebo prohráváte. Přál bych si, abych byl 
lepší, ale každý máme talent na něco jiného. 

Máte nějaký trenérský trik? 
Během mé kariéry trenéra jsem se snažil dělat 

to, co obecně ve svém životě. Jak nabýváte životní 
zkušenosti, když máte oči a  mysl otevřenou, 
nasloucháte druhým, tak zjistíte, že každý má 
svou hodnotu. Opravdu každý, ať je to student, 
právník, doktor či mladík, co pracuje v McDonald 
‚s, nebo hráč. A moje práce trenéra je a vždy byla 
zajistit, aby se hráči cítili dobře a využívali svých 
schopností a  svou hodnotu rozvíjeli. Nepracuji 
s  každým stejně, protože nejsme každý stejní, 
jsme rozdílní. I když může někdo vypadat stejně 
jako dvojčata, stejně nejsou stejní. K  tomuto 
závěru dojdete, pokud pracujete s jakoukoliv sku-
pinou lidí. Aktuálním příkladem může být krok 
trenéra portugalského týmu teď na Světovém 
fotbalovém poháru. Proč nepostavil Ronalda? 
Protože Ronaldo upřednostnil sebe před všemi 
ostatními. Během života se naučíte, že nic nezů-
stane stejné, chování vašeho týmu, hráčů, spon-
zorů či lidí. Nic nezůstává neměnné. Je třeba si 
tedy uchovat otevřenou mysl a  úplně vyloučit 
dogmatismus. Ten zabraňuje vašemu rozvoji či 
rozvoji týmu. Vždy jsem trval na tom, aby hráči 
byli sami sebou a  byli součástí týmu. Měli jsme 
jen dvě nebo tři pravidla: buď zdvořilý, hraj za 
tým a  choď včas. A  samozřejmě musíš vyhrá-
vat. Když chcete být trenérem, musíte vyhrávat. 
Každý miluje vítěze. Prohrávat je ale také součástí 
sportu. 

Co považujete za svůj největší úspěch 
a neúspěch ve své kariéře?

Na tuto otázku je těžké odpovědět. Samo-
zřejmě si pamatuji konkrétní zápasy, které jsme 
prohráli, ale to je součástí sportu. Jsme šťastní, 
když vyhrajeme, a  smutní, když prohrajeme. 
Určitě jsou zápasy, které bych rád vyhrál. Ale 
nedívám se na svou trenérskou kariéru z pohledu 
úspěchů a neúspěchů. Vidím ji jako proces a zlep-
šování svých dovedností, dovedností mých hráčů 
a hry. Být schopný fungovat v různém prostředí. 
To je pravděpodobně jeden z  mých největších 
úspěchů. Můj tým vyhrával evropské soutěže, ale 
výhra to je jen přibližně těch posledních deset 
minut. Jásáš jako smyslu zbavený, pózuješ novi-

Domácí zpravodajství
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nářům, ale důležitý je ten proces, který tě k  té 
výhře dovedl. To je ten úspěch. Ta dlouhá cesta, 
která tě tam dovede. A ta není jednoduchá. 

Je působení v naší škole vaše první zkuše-
nost s mladými lidmi? 

Rozhodně ne. Po dobu své kariéry trenéra 
jsem pracoval s  opravdu mnoha skupinami 
mládeže. Také jsem učil angličtinu, pracoval jsem 
v  mateřské školce jako rodilý mluvčí. Pracoval 
jsem s dětmi, kterým byly čtyři, pět let. V tomto 
věku jsou děti moc zábavné a bavilo mě to. Jen 
jsem byl často nemocný. 

Kolika jazyky mluvíte dobře? 
Samozřejmě kromě plynné angličtiny 

mluvím výborně německy. Prý gramaticky lépe 
než někteří rodilí Němci, říkali mi v  Německu. 
Nějakou dobu jsem mluvil trochu finsky, když 
jsem ve Finsku trénoval. Je to velmi těžký jazyk, 
pamatuji si třeba, že Santa Klausovi říkají Joulu-
pukki. Mluvím trochu francouzsky a italsky. A teď 
se dostáváme k  mému největšímu neúspěchu, 
minimálně v očích mé ženy, a to, že jsem se nena-
učil česky. Žiji v této zemi přes dvacet let, vytvořil 
jsem si tu domov a dokážu si objednat pivo, pro-
hodit s  lidmi pár slov, ale čeština je příliš těžký 
jazyk, abych mohl říci, že ho umím. 

Co je nejkrásnější místo na světě, které jste 
navštívil? 

Někteří říkají, že to jsou Rajské zahrady. Někdy 
když stojíte někde vysoko v  Alpách, říkáte si, 
co by mohlo být nádhernějšího? A  je to jen pět 
hodin odtud. Líbí se mi další místa, třeba hrad 
Karlštejn je krásný. Moc rád chodím na vyhlídku 
na Karlštejn, stojím na louce a dívám se na hrad. 

Autor (původní anglické verze i překladu): žáci 
9. C, koordinace Mgr. Kateřina Kubásková

Editor: PhDr. Petra Železná, Ph.D.

Ředitel školy Bohuslav 
Stejskal se loučí

Dlouholetý ředitel naší základní školy, Mgr. 
Bohuslav Stejskal, odchází k  31. prosinci t. r. do 
důchodu poté, co v  naší škole působil jako její 
ředitel dlouhých 31 let. Pamatuji se jako by to 
bylo včera, jak mě tehdejší starostka Dobřicho-
vic paní Dagmar Doležalová požádala, abych 

se místo ní zúčastnil za obec konkurzu na místo 
ředitele naší školy (byl jsem tehdy jejím zástup-
cem – tedy místostarostou). Konkurz byl vyhlášen 
v roce 1991, jak bylo v té době obvyklé, na skoro 
všechna vedoucí místa ve státní správě, ale i  na 
školách a  dalších podobných zařízeních. Dosa-
vadní ředitelka Jana Kotyšková se do konkurzu 
nepřihlásila a bylo tedy jasné, že hledáme nového 
ředitele do nových poměrů.

Konkurz se konal na tehdejším Okresním 
úřadě Praha-západ pod předsednictvím před-
sedkyně okresního školského odboru. Přihlásili se 
tehdy jen dva zájemci, jeden se ale ke konkurzu 
vůbec nedostavil a  druhý nesplňoval představy 
jak školského odboru, tak i představy naší obce. 
Vypadalo to, že se nového ředitele nedočkáme, 
resp., že konkurz bude muset být opakován.

Paní předsedkyně odboru nám ale řekla, že 
den předtím se do konkurzu na ředitele školy 
v Rudné hlásil mladý, schopný, vstřícný učitel, ale 
měl smůlu, protože jeho soupeři byli starší a zku-
šenější a  jen proto nebyl vybrán. Ještě ten den 
odpoledne došlo ke 2. kolu konkurzu. Ten mladý, 

schopný a  vstřícný učitel byl právě Bohuslav 
Stejskal, jehož vystoupení před komisí se komisi 
líbilo, jeho představy o  řízení školy byly velmi 
moderní a  ihned aplikovatelné a  tak ho komise 
jednohlasně jako příštího ředitele naší školy 
vybrala a školský odbor Okresního úřadu Praha-
západ jej jmenoval. Bylo mu tehdy 34 let.

Na místo ředitele nastoupil krátce po kon-
kurzu a  musím říci, že školu rychle stabilizoval, 
rychle si poradil se změnami osnov, změnami 
představ o školním vzdělávání bez dohledu vše-
mocné komunistické strany, s tím jak má vypadat 
moderní vzdělávání i  s  problémy nového řízení 
škol, kdy se ředitelé stali i manažery odpovědnými 
za ekonomické řízení školy v rámci rozpočtu, který 
si musel ředitel obhájit před radou obce.

Zatímco ředitel Stejskal na naší škole tvrdě 
pracoval, ředitelé některých škol v  našem sou-
sedství se střídali a  měnili se všemi negativními 
důsledky pro provoz škol a výuku dětí. Naše škola 
si vypracovala nové komplexní výukové plány, 
změnila se ve školu s hezkými vztahy mezi žáky, 
učiteli i  rodiči. Škola má dlouhodobě výborné 

Žáci 9. C s novým učitelem tělocviku Kennethem ScalabroniStánek naší školy byl v obležení

Předání jmenovacího dekretu nastupující ředitelce ZŠ Dobřichovice Mgr. Evě Škvorové. Foto: Radka Alexy 
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výsledky v testech SCIO. Většina žáků se dostává 
na vybrané střední školy.

Zajímavostí je, že na školách v  blízkém okolí 
pracují ve funkcích ředitelů nebo jejich zástupců 
bývalí učitelé naší školy.

Spolupráce vedení obce a  novým ředite-
lem byla více než dobrá. Zastupitelstva jako se 
během doby střídala, ale byla jednotná v  tom, 
že na technickém stavu a  vybavení školy se 
nedá moc šetřit. Tak ještě v 90. letech byla opra-
vena fasáda budovy v centru obce, sehnali jsme 
peníze na novou školní kuchyni a jídelnu, která se 
ze suterénu staré budovy přesunula do budovy 
v  Raisově ulici. V  roce 2001 byly všechny školní 
budovy plynofikovány a  původní kotelny byly 
přestavěny pro vzdělávací účely, také v roce 2001 
byla zahájena přístavba budovy v  Raisově ulici, 
kde vznikly další nové třídy a  školní knihovna 
a  aula. Přístavba byla otevřena v  září 2002 jen 
měsíc po velké povodni v srpnu téhož roku.

Následovaly další úpravy všech budov, 
výměny všech oken, opláštění a zateplení budov 
a další práce, které samozřejmě omezovaly chod 
školy, ale ředitel Stejskal to vždy s kolektivem uči-
telek a  učitelů zvládli. Nakonec tohoto období 
následovala snad největší investice Dobřichovic 
v historii města, a to přístavba školy v centru. Bylo 
postaveno zcela nové moderní křídlo školy, které 
získalo ocenění „Stavba roku“ a nedávno byla ote-
vřena přístavba školní budovy v Raisově ulici.

Chtěl bych panu řediteli Stejskalovi poděko-
vat za jeho dlouholetou a  úspěšnou práci pro 
naše děti a  chtěl bych mu popřát do dalších let 
hodně zdraví a  spokojenosti. S  radostí jsem se 
dozvěděl, že z  naší školy úplně neodchází, ale 
bude zde dále působit jako prostý učitel přede-
vším tělesné výchovy.

Pane řediteli – VELKÉ DÍKY!
V. Kratochvíl

Změna redaktora 
Informačního listu

Vážení čtenáři, od roku 1995 jsem působil jako 
redaktor dobřichovického Informačního listu, 
který začal právě vycházet. Toto číslo, které právě 
držíte v ruce, je posledním, které redakčně zpra-
covávám. Čas se nedá zastavit, a tedy po 28 letech 
v  této funkci končím. Svým následovníkům, 
pokud mě o to požádají, samozřejmě pomohu.

V  roce 1995 jsme začínali černobíle, bez 
obrázků a  fotografií, bez tabulek, pouze na 
čtyřech stranách. Nyní je list již několik let plně 
barevný, plný fotografií, plakátů.

Od počátku se na grafickém zpracování podílel 
pan Martin Pavlík z Černošic, který bude list zpraco-
vávat i dále. Nejprve jsme využívali místní tiskárnu 
pana Novotného v  ulici K  Tenisu, se změnou na 
barevný tisk jsme spolupracovali s několika jinými 
tiskárnami, nyní list tiskne tiskárna Maestro, kde 
působí pan Bím ml. Roznos listu do všech domác-
ností v  Dobřichovicích většinou prováděly poš-
tovní doručovatelky, od tohoto roku využíváme 
brigádnic ve spolupráci se společností Dobnet.

Rada města jmenovala novým odpovědným 
redaktorem Informačního listu tajemníka MěÚ 
pana Pavla Mráze. Pro zasílání vašich textů a infor-
mací používejte nadále pouze novou E-mailovou 
adresu informacnilist@gmail.com.

Podílet se na přípravě Informačního listu 
těch dlouhých 28 let byla pro mne nejen čest, 
ale i  zábava, protože jsem v  tom nalezl zajíma-
vou činnost a  zároveň službu občanům, která 
zde ze strany vedení obce a města nikdy v histo-
rii nebyla. Od počátku jsem koncipoval tento list 
jako opravdu „informační“, vždy jsem prosazoval, 
že jeho prvotním a hlavním úkolem je poskytovat 
informace o dění v Dobřichovicích a v okolí a vždy 
jsem se stavěl proti zveřejňování článků s osobní 
tématikou, kterou si redakce nemohla ověřit.

Přeji Informačnímu listu mnoho spokojených 
čtenářů v současnosti i v budoucnosti.

V. Kratochvíl

Krabice od bot v MŠ

Již třetím rokem se společně zaměstnanci, děti 
i  rodiče při MŠ Dobřichovice spojili při krásné 
adventní akci KRABICE OD BOT. 

Jedná se o  celonárodní sbírku pořádanou 
Diakonií ČCE. V  návaznosti na podzimní příběh 
o  svatém Martinovi, který se rozdělil s  žebrá-
kem o  to jediné, co měl, o  svůj plášť, jsme si 
opět s  dětmi připomněli, jak hřejivý může být 
dobrý skutek. Společně jsme naplnili 15 krabic 
hračkami, školními a  výtvarnými potřebami 
a jinými drobnými dárky, které jistě potěší děti ze 
znevýhodněných rodin, kde třeba dárků nebude 
tolik.

S tímto hřejivým pocitem děkujeme všem, 
kteří se k naší snaze připojili a přejeme za celou 
dobřichovickou školku klidné a pohodové svátky.  

Za MŠ Dobřichovice Veronika Horáčková

Panenkopanáčkování

Zveme děti i  dospělé na workshop šití panenek 
a  panáčků. Používat budeme jako vždy ovčí 
rouno, nitě, látky, nebo vlny. Čeká nás vzrušující 
proces plný emocí a  sebepoznání. Je to výzva, 
kde se trpělivost stane naším průvodcem, kde se 
potkáváme sami se sebou.

Z workshopu si tak odnesete nejen úžasnou, 
naprosto originální panenku nebo panáčka, 

ale i  zkušenost ze zažitého a  nový pohled na 
hodnotu ruční  práce.

Workshopem vás provedou autorka projektu 
Viviána na liáně Edita Elsnicová a  výtvarnice 
Radka Charapovová, které tvoří při Panenkování 
dokonale sehraný tým již několik let.

RCh

Nové knihy v městské 
knihovně

Děti a mládež
Riggs, Ransom ........Sirotčinec slečny Peregrinové. 
Flanagan, John  ......................Bratrstvo. Kniha osmá
Kinney, Jeff  ......................Deník malého poseroutky
Flanagan, John .................... Bratrstvo. Kniha sedmá
Flanagan, John  .......................Bratrstvo. Kniha šestá
Burdová, Anna ...................Klárka a vodicí pes Daisy 
Čtvrtek, Václav  ....................... Zuzanka a pan Želato
Hudáčková, V.  ......... Příběhy ze zoo. Sobík popleta
Šlik, Petr Hugo  .........................Zkáza Jezerní kotliny
Křišťanová, Dita  ........................ O hlemýždi Hynkovi
Křišťanová, Dita  ............................... O výru Václavovi
Fučíková, Renáta  ................................Jakub a hvězdy
Fabianová, Marie.................................... Zvířátka z Brd
Štarková, Petra  ................. Lukáš a profesor Neptun
Hub, Ulric,  ........................................... Poslední ovečka 
Kolb, Suza ....................................................Čoko & Keks
Štěpánová, Hana  .....................Nerozluční kamarádi
Křesťanová, Lucie  ..................... Divotvorné příběhy
Krček, Josef  .............................. Zpíváme s pohádkou
Kolektiv .........................100 nejznámějších pohádek
Rowling, J. K.  ...........................Bajky barda Beedleho
Pilátová, Markéta  ..........................Gorilí táta v Africe
Žáček, Jiří  ............................................... Ezopovy bajky
Vémola, Aleš .................................... Nezkreslená věda
Johansson, Petra  ............................Emma a trollí sen
Koubová, Evelína  ....................Honem, ať už jedem!
Krolupperová, D.  ....................................... Labutí dům
Piťha, Petr  ....................Slyšte slovo a zpívejte píseň
Walliams, David  .......................................................Něfo
Widmark, Martin  .. Záhada ukradených diamantů
Stewner, Tanya  .................................Alea, dívka moře
Frixe, Katja  .........................Čarokrásné knihkupectví
De Rienzo, Marta ...............................Korálky z rybízu
Fišarová, Michaela  ............................Ela v zemi trollů

Dobřichovice

Krabice od bot v MŠ
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Laňková, Barbora .................Miky a dobrodružství s
Flanagan, John ........................ Bratrstvo. Kniha pátá
Wagnerová, M.  .................................... Srdce pohádek
Riordan, Rick  .........................................Apollónův pád
Sís, Petr  ........................................................Nicky & Věra
Šťastná, Viki ......................... Nejkrásnější pohádkové 
Drijverová, M.  .............................. Příšerní nezbedníci
Pospíšilová, Z................................Případ: detektivové
Griffiths, Andy  ................ Ztřeštěný dům na stromě 
Riggs, Ransom .........Sirotčinec slečny Peregrinové
Lobel, Arnold  ...................Kvak a Žbluňk se bojí rádi
Drijverová, M.  ....................................Příšerné zlobilky
Pospíšilová, Z............................ Případ: detektivové a 
Gordon, Roderick .............Ztracený svět v Podzemí
Gordon, Roderick ................... Hlouběji do Podzemí
Flanagan, John  .................................Hraničářův učeň
Flanagan, John  .....................Bratrstvo. Kniha druhá 
Lobel, Arnold  .......Kvak a Žbluňk od jara do Vánoc
Brezina, Thomas  ................................. Ostrov netvorů
Steklač, Vojtěch  .................................. Dvojčata v akci
Brezina, Thomas  ..................... Kletba slepého mága
Kratochvíl, Miloš  ...........Strašibraši, aneb Tajemství
Tanská, Nataša  .....Puf a Muf, Zítra jdeme do školy
Brooke, Lauren............................ Jezdecká akademie
Russell, Rachel  ...................................Deník Mimoňky 
Kopietz, Gerit  ...................................................Dvojčata
Brezina, Thomas  ........................... Ztraceni v džungli
Horst, Jørn Lier.... Případy pro Detektivní kancelář
Doskočilová, Hana  ..............................Ukradený orloj
Brami, Élisabeth ................................ Deníček nudilky
....................................................................... Úžasňákovi 2
Jirků, Jan ..........................  Tlukot a bubnování, aneb
Hecl, Gabrielle  ............................................. Já, JůTuber

Dospělí
Lapáček, Petr  ....................Vojenské a válečné vlaky
Pulley, D. M. ............................................ Zbytečná oběť
Torre, Alessandra ............................Smlouva na lásku
Torre, Alessandra .......................................Ghostwriter
Finder, Joseph ............................. Pohřbená tajemství
Lechta, Viktor........Když naše dítě nemluví plynule 
Tůmová, Anna  .........................Miluju tě jak svý boty
Fitzgerald, Francis  ................................. Na prahu ráje
Gaige, Amity  .................................................... Schroder
Taylor, Patrick  .................. Doktore, to bude v cajku!
Stabenow, Dana  .....................................Pod hladinou
Stabenow, Dana  .......................................Devátá oběť
Foley, Lucy  ....................................................... Pozvánka
Mayle, Peter  .......................................Znovu Provence
Smith, Wilbur A.  ............................................ Zlatá liška
Balson, Ronald H.  ................ Dvojčata paní Karoliny
Kushner, Harold  ..Když všechno, co jste kdy chtěli
Chiger, Krystyna  .................Dívka v zeleném svetru
Hepworth, Sally ....................................... Hodná sestra
Robb, J. D. .................................................. Smrtící zrada
Robb, J. D., ..........................................Smrtící svůdnost
Robb, J. D., ..............................................Smrtící setkání
Kyncl, Karel ............... Gardenparty u královny a jiné 
Wolfe, Tom .................................... Ohňostroj marnosti
Elbe, Lenka  ................................................... U Ra No vA
Grisham, John  ........................................Firma: Román
Herriot, James  ......  Moje nejmilejší kočičí historky
Arriaga, Guillermo  ........................Sladká vůně smrti
Bond, Gwenda  ................................... Stranger things
Rollins, James  ...............................Poslední orákulum
Komínek, Miroslav ............365 + 1 příběh strážníků 
Třeštíková, Radka  .......................................... Tajemství
Stančík, Petr  .....................Pravomil, aneb Ohlušující
Brzáková, Pavlína  ...................... Ze mě: cesta Blázna
Gautam, Michaela  ........Mé nepálské lásky: příběh 

Adams, Douglas  .......... Stopařův průvodce Galaxií 
Pratchett, Terry  .................................. Dámy a pánové
Hunter, Cara ....................... V temnotě: druhý případ 
Adler-Olsen, Jussi  ......................................... Nesmírný
Lednická, Karin  ....................................Životice: obraz

(po)zapomenuté 
Mészáros, Pavel  ............... Magnetický vítr Gabriely 
Marshall, Tim  ...................................V zajetí geografie
Žilková, Veronika  .. Veronika Žilková: dělte dvěma
Tučková, Kateřina  .......................................... Bílá Voda
Rychlík, Jan  ..........................................Dějiny Ukrajiny
Prokop, Josef  .................František Štěpán Lotrinský 
Hunter, Cara ..........................Není úniku: třetí případ 
Palán, Aleš  .....................................Návrat do divočiny
Linka, Rudy  .......................................... Na cestě domů 
Vopěnka, Martin  ..... Přežít civilizaci: Mých 30 cest 
Chapman, Gary D.  ............................Pět jazyků lásky
Dobiáš, Viliam  .........................Jak zachránit své dítě 
Ubam, Obonete S.  .......................Náš černobílý svět 
Koukolík, F. .............Drby: o nejrozšířenější lidské… 
Honzák, Radkin  .Osobnosti úžasné i porouchané
Prečan, V.  ....... Kočka, která nikdy nespí (J. Šiklová)
Viewegh, Michal  ..................................Děravé paměti 
Suchý, Jiří  ................................Kondenzovaný humor
Padevět, Tomáš ...................Carmen: skutečný život

Hany Hegerové
Barnes, Julia  ........................Muž v červeném kabátě
Whitton, Hana .............. Adam ze Zbraslavi a případ 
Mayle, Peter  ............................................. Dobrý ročník
Follett, Ken  ............................................... Klíč k Rebece
Follett, Ken  ..................... Muž s podivnou minulostí
Galbraith, Robert  ..................................Neklidná krev
Ferrante, Elena  ....................................... Dny opuštění
Zimbardo, Philip  .................................Luciferův efekt
Palán, Aleš  ............................Robinsoni a donkichoti
Hunter, Cara ...................Takový hněv: čtvrtý případ 
Follett, Ken  ...................................................Smrtící kód
Táborská, Dita  ..........................................Černé jazyky
Volný, Zdeněk  ...... Toulky českou minulostí 17. díl
Sedláček, Tomáš  ....................Druhá derivace touhy 
Zweig, Stefan  ................Svět včerejška: vzpomínky 
Koukolík, F.  ..............Břevno v oku: lidé v roce 2022
Honzák, Radkin  .......................... Můj rodný blázinec 
Kolář, Pavel  .................................... Posilování stresem 
Pernes, Jiří  ............Velké dějiny zemí Koruny české

XVII. část
Zapletal, Miloslav  ..........................Nesmrtelní: slavní 

mladí staříci
Brdečková, Tereza  ...................... O Janě a Zdenkách

kolem Jana 
Hawthorne, N. ............................... Šarlatové písmeno
Ferrante, Elena  ............................................Tíživá láska
Ferrante, Elena  ................ Prolhaný život dospělých
Burian, Jan  ........................... Protančit život, aneb … 
Pawlowská, Halina  ....................Zájezd snů: povídky
Frej, David ...................................Stravou proti zánětu 
Hunter, Cara ........................Celá pravda: pátý případ 
Koudelka, Josef  .................................................. Deníky
Němcová, Dana  ................ Děj se co děj, nemáte se 

čeho bát
Krejčová, Zdeňka  ............................................ Jako sen
Robinson, M. ...........................................................Gilead
Robinson, M. .........................................................Domov
Smith, Wilbur A.  ..........................................Kopí osudu
Smith, Wilbur A.  ....................................................Šelma
Sŏ, Mi-ä  ............................................................ Jedináček
Gunnis, Emily  .................................................Nechtěné
Kreisman, Jerold J.  ................................Nenávidím tě, 

neopouštěj mě! 
Závadová, Irena  ................. Letecký motor ve dřezu  

Schneiderman, L.  ............. Obejmi svou smrtelnost 
Roflíková, Marcela  .........Mindfulness pro každého 
Bradshaw, John  ............. Návrat domů: jak pečovat
Steel, Danielle  ...................................... Nerovný vztah
Ebert, Lily  ..........................................................Lilyin slib
Gulik, Robert  ......................................... Císařova perla
Mannix, Kathryn .............Naslouchej: jak najít slova 
Knox, Jeanette  ......... Přemýšlet znamená vydat se  
Devine, Megan  ..Je v pořádku, že nejsi v pořádku 
Hughes, Kathryn  ..................................... Poslední slib
Newton, Helmut  ..............................Vlastní životopis
Leapman, Michael  ............................................ Londýn
Padevět, Jiří  .............................. Kronika protektorátu
Ptáčníková, M.  .............Mezi Stalinovou třídou a …
Hůlová, Petra  ......................................................Liščí oči
Jiráň, Jan  ...........................................Nebojte se opery 
Jacobs, Anne ................................Panský dům. Bouře
Lundberg, Sofia  ................................ Červený adresář
Etzler, Tomáš  ...................................Novinářem v Číně 
Bárta, Miroslav  ........Lidé a dějiny: K roli osobnosti 
Rudenko, Serhìj  .......................Volodymyr Zelenskyj 
Prokop, Josef  ......... Marie Terezie: Symfonie života 
Gleitzman, Morris  ...................................................Když
Třeštík, Michael  .............................Hodně jsem nikde
Kalenda, František  ................................... Zlomený král: 

detektivní příběh 
Boučková, Tereza  ......... Hodiny tikají: šedesát plus 
Koukolík, F.  ....... Chlap kousl psa: Lidé v roce 2022
Vojtko, Honza  ......... Vztahy a mýty: párová terapie 
Jadlovský, Tomáš .................................. Otec na útěku
Artymowska, Ola  Cesta kolem světa za 80 rébusů
Marsh, Katie ............................................ Moje všechno
Larkin, L. A. ............................................................... Žízeň
Scott, Joanna  ......Velká cesta Armanda de Pottera
Klich, Ivan  ....................... Vyhlídky nad přítoky Labe
Klich, Ivan  ........................................... Labské vyhlídky
Bobek, Miroslav  .................Trojský lev: ze zápisníku 
Doležalová,  ............................. Osud jménem Ležáky
Mawer, Simon  ................................Provazochodkyně
Sepetys, Ruta  ...................................... Musím tě zradit
Krausová, Dita  ........Život s Otou: Skutečný příběh
Šichtařová, M.  .............................. Anatomie svobody 
Horáčková, Alice  ...............................Rozpůlený dům 
Fischer, Pavel  ...............Hovory s Pavlem Fischerem
Hlaváč, Martin  ..........................Karel Engliš: Ekonom
Bartošová, Linda  .........................................Novinářky:

Rozhovory se ženami
Pettersson, H. ........................................Nečekaný vrah 
Martincová, Jana  .........................Desatero pro kluky 
Honzák, Radkin  ...................................Nervy nadranc
Maxová, Tereza  .....................................................Tereza
Fiske, Anna  .......................................Jak se dělají děti?
Boček, Evžen ................. Aristokratka u královského 
Kalenda, František  .............................Šarlatové zmije
Haig, Matt  ......................................Půlnoční knihovna
Trpková, Kristýna  .............................................. Vesnice
Moravec, Martin  ........... Josef Mareš: Moje případy
Laffita, Osmany ................................... Osmany Laffita 
Sternlicht, Hana  .....................................Hančina cesta
Klimeš, Jeroným  ..Dysthymie: Lidé s temnou duší
Mandžuková, J. .....................................Když viry útočí
Jetelinová, M. .....................Zápisky z poutí, aneb …

Nezapomeňte do 23. 12. 2022 vrátit knihy, 
které už máte dlouho doma, abyste vstoupili 
do Nového roku bez restů. Knihovna bude mezi 
svátky zavřená!

Přejeme Vám krásné a klidné Vánoce a v novém 
roce se na vás budeme těšit od 3. ledna 2023.

Vaše knihovnice Veronika Krecbachová 
a Eugenie Řehnová
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Angličtina pro děti 
i dospělé v Dobřichovickém 
domku
Od začátku února začíná 2. semestr   kurzů 
a  kroužků angličtiny v  Dobřichovickém domku. 
Rádi přivítáme nové zájemce všech věkových 
kategorií. Můžete se přidat i dříve. 

Rozvrh kurzů pro dospělé – začátek v  týdnu 
od 6. února 2023 

 středa 9.00 – 10.15 středně pokročilí
 pátek 10.30 – 11.45 mírně pokročilí II

(římská číslice u  kurzů označuje přibližný 
stupeň pokročilosti, čas lze po domluvě mírně 
přizpůsobit)

Výuka probíhá v malých skupinkách. Zaměřu-
jeme se na praktická i  aktuální témata, cílem je 
především “rozmluvit se“  porozumět slyšenému 
a  občerstvit gramatiku. Učební texty s  posle-
chy jsou doplňovány aktuálními internetovými 
materiály v angličtině.  Cena za lekci je aktuálně 
165 Kč za 75 min. (při počtu 4 a  více studentů) 
– může se změnit. Vždy můžete počítat s  ukáz-
kovou lekcí zdarma. V případě potřeby se učíme 
on-line. 

AJ hrou a  písničkou pro děti začátek od 7. 
února 

 úterý 13.15 – 14.15 začátečníci -   cca 1. – 2. 
třída

 úterý 14.50 – 15.50 mírně pokročilí -  cca 3. – 4. 
třída

Za pomoci interaktivních cvičení, písniček, 
básniček, herních aktivit, sledování videí a  čtení 
se děti seznámí se základní slovní zásobou a jed-
noduchými větami, čímž snadněji a  přirozeně 
objeví nový jazyk. V  případě potřeby výuka 
probíhá přes internet. 

Cena za pololetí je 2.200 Kč při 4 a více dětech.
Převádění dětí ze školní družiny do DoDo 

a zpět zajištěno.
Více informací na:

https://www.dobrichovickydomek.cz/jazyk/aj-pro- 
dospele/    https://www.dobrichovickydomek.cz/

jazyk/hratky-s-aj/
nebo kontakt na lektorku (Zora-776 028 441)

Těšíme se na Vás! 
Z.S.

Dopravní změny v Radotíně 
pomalu končí

V  posledních třech letech se centrum Radotína 
změnilo ve velké staveniště. Nejprve byl zre-
konstruován železniční most a  podjezd pod 
tratí, který ještě pamatoval doby císaře a  krále 
Františka Josefa. Vnikl moderní železniční most, 
který ponese tři, místo dvou kolejí, prostor pod 
mostem je širší a bezpečnější.

Pak se stavební činnost přesunula na nádraží 
a  jeho okolí a  na silniční křižovatku na náměstí 
Osvoboditelů. Byl vybudován nový široký most 
přes Radotínský potok a  celkově se proměnila 
celá křižovatka. Průjezd od Černošic na Prahu je 
nyní jednodušší a asi i rychlejší.

Hlavní práce probíhají na nádraží a  v  jeho 
okolí. Mnoha lidem se zdá, že práce pokračují 
pomalu, autor tohoto článku se si to rovněž myslí, 
ale nemá dost informací, aby to mohl konkrétně 
komentovat.

Nádraží dostalo tři zcela nová krytá, široká 
a  bezpečná nástupiště dosažitelná z  několika 
radotínských ulic novými podchody, vybave-
nými i rampami a výtahy. Od čtvrtka 8. prosince 
je již navždy uzavřen úrovňový přechod a přejezd 
kolejí dráhy do ulice Na Betonce, což zvýší bez-
pečnost zvláště chodců. Chodci budou využívat 
nové podchody pod kolejištěm.

Zůstane zachována stavba sousedící 
s  kolejištěm, kde jsou malé obchody, ale vedle 
nich bude ještě vybudována zcela nová nádražní 
budova s  pokladnami, úschovnou zavazadel 
a  čekárnou pro cestující a  prostory pro řízení 
dopravy. Její otevření bude ale až za rok, v  pro-
sinci 2023. Staré nádraží bude rekonstruováno 
a využito pro potřeby úřadu Městské části Radotín.

Od konce ledna se otevře provoz vlaků i na 1. 
a 2. nástupišti (nyní se využívá pouze 3. nástupi-
ště) a bude odstraněna provizorní lávka nad kole-
jištěm.

Od zrušeného železničního přejezdu bude 
postavena nová lávka pro pěší, která povede 
k  restauraci Rozmarýn a  odtud novým podcho-
dem pod tratí se zejména děti a  studenti bez-
pečně dostanou do obou radotínských škol, 
k lávce přes Berounku a dále.

Pro automobilisty poslouží kromě již zmí-
něného rozšířeného podjezdu a  i další podjezd 
pod tratí, který sice již existoval, ale byl jen 3,5 
m široký, jednosměrný s  uzoučkým chodníkem. 
Nový podjezd z Vrážské ulice (vede podél trati ve 
směru na Chuchli) do Prvomájové ulice u bývalé 
Jankovky bude nyní 8 m široký s dvěma pruhy pro 
auta a chodníkem o šířce 1,5 m.

V. Kratochvíl

Ohlédnutí za vánočním 
jarmarkem

Středisko volného času Dobřichovický domek 
velice děkuje všem, kteří navštívili náš stánek na 
adventním jarmarku a přinesli knihy do prodeje 
nebo si je naopak přišli koupit, i  těm, kdo nám 
napekli výtečné koláče a  moučníky. U  stánku 
Dodo bylo rušno, knihy i koláče mizely a díky vaší 
štědrosti jsme vybrali 14 287 korun. Peníze posí-
láme nadaci Brontosauři Himalájích, která pod-
poruje školu v Mulbekhu v Himalájích. 

Za všechny lektorky a  lektory SVČ Dobřicho-
vický domek vám přejeme krásné Vánoce, do 
nového roku hlavně hodně zdraví, lásky a radosti. 
Děkujeme, že navštěvujete naše kroužky a akce, 
a těšíme se na setkání v roce 2023.

Libuše Stupavská,
www.dobrichovickydomek.cz

Babí léto

Přípravy na XVII. Všesokolský slet 2024 jsou 
již v  plném proudu. Ženy a  dívky z  T. J. Sokol 
Dobřichovice se poprvé zúčastnily příprav-
ného nácviku hromadných skladeb. Byly jsme 
osloveny autorkami skladby Babí léto Ště-
pánkou Sadílkovou a  Terezou Kosíkovou z  T. J. 
Sokol Horoměřice, zda bychom se nezapojily 
do nácviku jejich skladby pro ženy. Od konce 
srpna do listopadu se nás 13 žen a dívek pravi-
delně 1x týdně scházelo k nácviku v malém sále 
sokolovny v Dobřichovicích. Den D byl v sobotu 
26.11. 2022, kdy se v T. J. Sokol Královské Vino-
hrady v Praze konalo pracovní předvedení všech 
12 hromadných skladeb. Celkem se akce zúčast-

nilo 900 cvičících od dětí až po seniory. Skladbu 
Babí léto předvedlo celkem 72 cvičenek (Dobři-
chovice, Černošice, Horoměřice, Dejvice, Liberec, 
Bratronice, Královské Vinohrady). Děkuji všem 
zúčastněným za odvahu a  chuť se pustit do 
něčeho neznámého. Od září 2023 rády přivítáme 
mezi sebe další zájemkyně. 

IN

Poděkování za vedení 
Klubu seniorů a Městu 
Dobřichovice za podporu 
v roce 2022
Při příležitosti blížícího se brzkého ukončení 
roku 2022 by senioři z  Dobřichovic rádi vyslo-
vili velké poděkování panu starostovi Ing. Petru 
Hamplovi a vedení města za velmi vstřícný postoj 
k  seniorům a  za výbornou spolupráci s  klubem 
seniorů. Velmi upřímně děkujeme zejména 
paní Jarce Janouškové z  Infocentra a  paní uči-
telce Janě Váňové. Děkujeme   za jejich dlouhá 
léta trvající zájem o  seniory, za vedení Klubu 
seniorů, za nápady a za přípravu programů výletů 
s  přepečlivou přípravu dokonalých písemných 
popisů navštívených míst pro každého výletníka. 
Velký dík patří za realizaci výletů vždy s veselou 
náladou na palubě autobusu elegantnímu panu 
Kloučkovi. Moc Vám fandíme, výlety jsou vždy 
velice pozitivní a poučné.   

Klub seniorů Dobřichovice navštívil v  roce 
2022 velmi zajímavá a krásná místa např. Stará Huť  
u Dobříše - Památník Karla Čapka ve Strži, Mníšek 
pod Brdy – zámek a  město,   Třeboň – zámek 
a Schwarzenberská hrobka, Vrchotovy Janovice – 
zámek; Křečovice – Památník Josefa Suka, Opočno 
– překrásný zámek a město, Švihov – vodní hrad, 
Klatovy – město a   katakomby, Třešť – muzeum 
betlémů a Muzeum Vysočiny, synagoga.

Pro nás, seniory, to má ještě jeden velký přínos, 
a  to je sociální kontakt, proto Vám ještě jednou 
srdečně děkujeme za Vaši příkladnou činnost.

Vážený pane starosto a vedení Města Dobřicho-
vice, vážená paní Janoušková a vážená paní Váňová 
přejeme Vám hodně sil, zdraví, pohody a ať se Vám 
daří ve Vaší obdivuhodné záslužné činnosti. 

S úctou DĚKUJEME těmto krásným bytostem.

Zajímavosti
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Klidný adventní čas a  radostné vánoce ve 
zdraví všem přeje

JUDr. Milena Kolářová

Rekreační stavby v okolí 
Prahy

Prof. Václav Matoušek z  Fakulty humanitních 
studií University Karlovy v  Praze se již delší 
dobu se se svými studenty věnuje problema-
tice počátků rekreačních kolonií v  okolí Prahy. 
V  letošním roce zahájil v  dobřichovickém 
archivu studium pramenů k  počátkům dobři-
chovického letoviska. Vzhledem k  tomu, že 
exkluzivní vilové architektuře se již důkladně 
věnovala  se svým kolektivem Šárka Koukalová 
v knize „Letní rezidence Pražanů: Dobřichovice 
a  vilová architektura 19. a  20. století“ rozšířil 
prof. Matoušek svůj zájem i  na „obyčejnou“ 
rekreační architekturu malých vilek, domků 
a  chat, zejména z  meziválečného období. 
Rád by získané poznatky doplnil ještě o  pří-
padné vzpomínky pamětníků, dobové fotogra-
fie a rodinné archivy. Žádá tímto občany, kteří 
by měli fotografie, vzpomínky, třeba i  osobní, 
na vývoj rekreačních staveb, aby kontaktovali 
prof. Matouška na E-mailu vaclav.matousek@
fhs.cuni.cz.

vk

Volejbalové aktuality

Jako obvykle nejprve si připomeneme poslední 
výsledky našich družstev v  mistrovských soutě-
žích, které doplníme nejbližšími termíny jejich 
domácích utkání. 

Muži A, 1. liga  
V posledních čtyřech utkáních vyhráli doma 

s  Plzní 3:0, v  Plzni však 2:3 prohráli; začátkem 
prosince doma podlehli 0:3 Lvům Praha a zvítězili 

nad Č. Budějovicemi 3:0. V tabulce jsou zatím na 
třetím místě za vedoucími Bučovicemi a druhou 
Blue Ostrava.  Doma budou hrát 16. a 17. prosince 
s ČZU a s Libercem a pak až 27. a 28. ledna s Bučo-
vicemi a s Blue Ostrava.

Ženy A, 1. liga
Od poloviny listopadu sehrály šest zápasů: 

doma s Prostějovem vyhrály 3:0 a 3:1, v Králově 
Poli zvítězily 3:2 a  3:2, doma porazily Žižkov 3:0 
a  3:2. Svou skupinu zakončí 16. a  17. prosince 
v Hradci Králové. V tabulce své skupiny jsou téměř 

s  dvacetibodovým náskokem na prvním místě, 
takže o  jejich postupu do skupiny finálové, kam 
z každé skupiny postoupí první tři,  není pochyb.   

Muži B, KP 1. třídy
V posledních třech dvojzápasech hráli doma 

s Tuchlovicemi (3:1 a 0:3), s Benešovem (3:2 a 1:3) 
a v Roztokách (0:3 a 0:3). V tabulce jsou zatím na 
5. místě za vedoucími Roztoky. Doma budou hrát 
14. ledna se Zručí nad Sázavou a 11. února s Nym-
burkem.

Uveďme ještě, že soutěže hrané na venkov-
ních hřištích, v  nichž „účinkují“   naše ženské 
Béčko a Céčko mužů, začínají až 22. dubna.  

HgS  

Vyhlášení Atleta roku  
ASK Dipoli 2022

V pátek 3. prosince se uskutečnila slavnostní 
akce v hale Věry Čáslavské v Černošicích Mokrop-
sech. Stejně jako v loňském roce byli vyhlašováni 
nejlepší atleti ASK DIPOLI roku 2022. Akce byla 
velkou událostí pro děti i jejich rodiče, kteří se zde 
mohli setkat a popovídat si s trenéry ASK DIPOLI, 
pochutnat si na bohatém rautu a zhlédnout zají-
mavý doprovodný program.

Událost Atlet roku ASK DIPOLI nabízí skvělou 
příležitost, jak se beze spěchu potkat a popovídat 
si s  trenéry ASK DIPOLI, nebo jinými rodiči tré-
nujících dětí, podrobně se seznámit s  výsledky 
jednotlivých atletů a  družstev, potřást si rukou 
s  několika známými osobnostmi české atletiky, 
ale taky dobře se napít i najíst sladkého i slaného 

Odvážné cvičenky ze Sokola Dobřichovice a Černošice

Vyhlášení atletů roku proběhlo slavnostně

Sport
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občerstvení od Café Vera a Jaromíra Horáčka. Zají-
mavý byl i  doprovodný program, který zajistily 
tanečnice zumby pod vedením Venduly Kořín-
kové. Třešinkou na dortu byla bohatá tombola, 
v níž byly skvělé ceny – od masážních emulzí, kos-
metiky, poukázek do Malé pekárny až po hlavní 
cenu, kterou byl vánoční stromeček.

Kromě hlavních vyhlašovaných katego-
rií se vyhlašovali také top bodovači druž-
stev a  nejlepší štafety, předávalo se i  ocenění 

atletům za reprezentaci klubu v  tomto roce, 
poděkování trenérům a  správcům haly a  spor-
tovního areálu. Hlavní ceny vyhlašovaným 
atletům předávali sportovci Anna Luxová, Matěj 
Krsek a  starosta města Černošic Filip Kořínek. 
Kdo sleduje úspěchy ASK DIPOLI, toho nepřekva-
pilo, že se atletkou roku 2022 stala Klára Zbožín-
ková. Gratulujeme!

Celkové pořadí 1. – 20. místo Atlet roku 2022:
Viz Tabulka Atlet roku

HŠ

Nový rok je tu a s ním 
halové výzvy

Halová sezóna se blíží, zimní soustředění je tedy 
téměř nutností pro každého závodního atleta 
ASK DIPOLI. Naštěstí, díky trenérům a  zajíma-
vému programu soustředění, se atleti na ně těší. 
A to i přesto, že často je potřeba překonávat sám 
sebe – zejména svou lenost. A  do toho občas 
zasáhne i nemoc nebo nějaké zranění. To je pak 
potřeba hodně sebezapření, aby se atlet opět 
dostal do formy.

Vánoční závody ve strahovské atletické hale, 
byly řekněme zkouškou nanečisto, jak se atletům 
ASK DIPOLI povede v následující halové sezóně. 
Dle výsledků by to mohlo být velmi zajímavé, 
a budeme doufat, že i halová sezóna bude tedy 
pro atlety ASK DIPOLI ve znamení stupňů vítězů 

i  skvělých osobních rekordů. Aby tomu tak sku-
tečně bylo, „pojistili“ si to atleti víkendovými tré-
ninky a dvěma lednovými soustředění v podobě 
prodloužených víkendů ve Sportcentru ve Vele-
tově, kde je k dispozici skvělé sportovní zázemí, 
atletický tunel i posilovna. Důraz bude přes den 
kladen na technické disciplíny, na pilování rych-
losti i síly, ale večer bude patřit regeneraci a pohy-
bovým hrám. Jestli soustředění k něčemu bude, 
to se dozvíme hned na konci ledna, kdy proběh-
nou první halové závody sezóny. 

Nepřítelem každého sportovce je nemoc 
nebo zranění, po kterém vždy následuje dlouhá 
rekonvalescence, a  než se dostane do formy, 
uplyne vždy hodně času. Je však důležitá trpě-
livost a  silná vůle, bez těchto dvou faktorů se 
žádný sportovec do formy jen tak nedostane. 
Důležitá je samozřejmě i pestrá, vyvážená strava.  

Zmíněné víkendové tréninky však nejsou 
určené jen pro závodící atlety, jsou pro všechny 
atlety ASK DIPOLI od kategorie přípravek až po 
hobby sportovce. V  prosinci víkendové tréninky 
probíhaly i  v atletické hale na Strahově, kde 
atleti mohli trénovat i  technické disciplíny jako 
skok o  tyči, do výšky, do dálky a vrh koulí. Další 
víkendové tréninky na Strahově čekají atlety i  v 
lednu. Příjemným zpestřením byl sobotní trénink 
na boulder stěně v UltraAnt ve středu Prahy. Do 
nového roku hodně zdraví, bez zranění, rychlé 
návraty k pohybu přeje ASK DIPOLI.

HŠ

Koncerty v roce 2022 
a poděkování 
spolupracovníkům 
V  letošním roce se nám podařilo opět pořádat 
pod hlavičkou Kulturního centra Dobřichovice   
koncerty na zámku, U věže nebo ve Fürstově sále. 
Vystoupili zde například Irena Budweiserová, 
Luboš Pospíšil, Olin Nejezchleba s Poctou Petrovi 
Skoumalovi nebo v  triu s  kytaristou Norbim 
Kováczem a  houslistou Pavlem Fischerem, 
skupina Echoes, která hrála legendární rockové 
písničky, ale nezanevřeli jsme ani na vážnou 
hudbu, a  snažíme se držet v  kontinuitě i  kon-
certy pod hlavičkou Jaroslava Šarouna, který zde 
pravidelně koncertoval se svými kolegy a  zpro-
středkovával nám mnoho hudebních uskupení 
z řad České filharmonie nebo Národního divadla. 
Ráda bych poděkovala paní Bohunce Šarounové, 
která nám v  letošním roce pomohla uspořádat 
několik takových koncertů a musím konstatovat, 
že je to opravdu radost, když se nám daří v této 
spolupráci koncerty nadále pořádat. Děkuji také 
Blance Vinařové, která nám pravidelně pomáhala 
s prodejem vstupenek a dámám z Infocentra. Ty 
nám pomáhají průběžně po celý rok s  předpro-
dejem vstupenek a  s  propagací. Paralelně s  kul-
turním centrem pořádá pro město velmi přínosné 
další koncerty a  výstavy, např. festival Musica 
Viva, výstavy betlémů a půlnoční mši v karlickém 
kostele, kterou provádí tradičně pan František 
Běhounek se svým souborem Ludus Musicus. 

Během vánočních svátků si opět budeme 
moci v  zámku prohlédnout krásné betlémy jak 
z  jeho soukromé sbírky, tak zapůjčený velký 
betlém rodiny Retrak z  Liebenau (dnes Hodko-
vice na Mohelkou) z let 1820 – 1920. Tato výstava 
potrvá od 25. prosince do 8. ledna 2023. Za kul-
turní centrum Dobřichovice přeji všem příjemné 
a  pokojné svátky a  budu se těšit na setkání při 
nějakém koncertě či výstavě v dalším roce. 

Andrea Svitáková (Kudrnová)

Dětský vánoční jarmark

V  Dobřichovicích na zámku se letos po delší 
covidové odmlce konal dětský vánoční jarmark, 
kterého se účastnily děti ze základní a  základní 
umělecké školy, Skauti, a  další místní spolky. 
Vánoční jarmark pořádá Kulturní centrum Dobři-
chovice již od roku 2005 a na jarmark připravuje 
i doprovodný program. Trhy zahájila uvnitř zámku 

Kultura u nás i v okolí

Koncert hudebníků Norbiho Kovácze, Olina Nejezchleby a Pavla Kovácze U Věže
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základní umělecká škola Dobřichovice s  hodi-
novým koncertem, kde se prezentovali všichni 
talentovaní žáci pod vedením paní ředitelky Báry 
Pelikánové. Ani letos nechyběla na nádvoří kovář-
ská dílna, projížďky na koních, pečení placek 
a  vánoční pečení paní Pavelkové uvnitř zámku 
společně s dalšími dílnami. Na všech dílnách bylo 
napilno a  děti si domů mohly odnést vlastně 
vytvořené vánočky, ukované podkovičky, ale také 
příjemnou náladu, kterou zde všichni účastníci 
v  průběhu dne vytvořili včetně skvělé dámské 
hudební skupiny Euphorica.

as

Výstava o povodni 2022

Prodloužená tematická výstava (nejen) k  20. 
výročí velkých povodní na Berounce v  Černoši-
cích (2002) na fotografiích místních fotografů a z 
archivu Sboru dobrovolných hasičů Mokropsy. 
Výstava vznikla pro Mariánskou pouť 2022 v Čer-
nošicích, po domluvě se Státním okresním archi-
vem Praha-venkov je k  vidění v  přízemí budovy 
archivu se sídlem v Dobřichovicích až do 1. února 
2023. Otevřeno každé pondělí + středu nebo po 
dohodě na tel. č. 237836657.

Srdečně zveme na komentovanou prohlídku 
výstavy a  setkání s  archivářem PhDr. Pavlem 
Buchtelem, který nám laskavě dá nahlédnout 
do útrob okresního archivu. Prohlídka se bude 
konat   v neděli 15. ledna 2023 od 10 hodin 
v budově archivu v Pražské ulici.

Těšte se mj. na  exkurzi do šera archivních 
depozitářů ale také na možné ukázky archivních 
pokladů. Kvůli omezené kapacitě nutná regist-
race na tel. 739352614 / e-mail: letopisci@mesto-
cernosice.cz. 

Simona Kysilková Šnajperková Rychlé šípy – v neděli 21. 1. od 16.00 v černošickém Club Kině

Kovářská dílna Tomáše Lebdušky na dětském 
vánočním jarmarku
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Dobřichovická 
kultura v lednu 
2023
Výstavy
Galerie Bím

Výstava v galerii Bím Bar
5. května 15 
od 16. prosince do 31. ledna 
Milan Knížák a Van Goghův sen

Další kulturní akce
Čtvrtek 12. ledna v 19:30 
U věže na zámku
Bizzare Band

Autorské písně sedmičlenné kapely 
Bizarre Band můžou obsahovat stopy 
folku, popu, šansonu, swingu a dalších 
tomu (ne)podobných žánrů. Texty 
jsou ryze české, občas několikahlasné, 
a nástrojové složení rozmanité.
Klára Suchánková – zpěv, housle | 
Štěpán Klouček – zpěv, kytara | Dušan 
Navařík – příčná flétna, zpěv, metalofon 
| František Tomášek – akordeon | 
Zdeněk Dočekal – klavír | Pavel Husa 
– kontrabas | František Kukula – bicí 
nástroje. Vstupné 200,- Kč. Pořádá KC 
Dobřichovice

Sobota 14. ledna od 15:00 
a 16:30 v sále MUDr. Fürsta 
Filharmoniště

Koncert pro úplně nejmenší děti a jejich 
rodiče. Tentokrát můžete i tančit. 
Vstupenky zakoupíte přes Goout 
Filharmoniště a v Infocentru. Cena 210,- 
rodič a 60,- dítě. Pořádá KC Dobřichovice

Středa 25. ledna od 19:30 
U Věže na zámku 
Hudební duo Jeffis: Pavel 
Fischer (housle) a Jakub 
(akordeon)

Vstupné 250/200 Kč. Pořádá KC 
Dobřichovice V Černošicích vystoupí Hudba Praha band



15

12/2022



16

12/2022

Dobřichovice

Kulturní centrum pripravuje 
v lednu koncert Bizzare 
Bandu a Jeffis duo
Autorské písně sedmičlenné kapely Bizarre 
Band zazní na zámku U Věže 12. ledna. Kapela se 
věnuje muzice, která obsahuje stopy folku, popu, 
šansonu, swingu a  dalších tomu (ne)podobných 
žánrů. Texty jsou ryze české, občas několikahlasné, 
a nástrojové složení rozmanité. Jádrem celého pís-
ničkaření jsou texty členky kapely Kláry Suchan-
kové, přičemž finální hudební tvar/aranž má pod 
palcem zejména Zdeněk Dočekal a Dušan Navařík. 
Motivy a nápady do celého procesu ale vnáší každý 
jednotlivý člen kapely, takže je autorem hudby 
pokaždé někdo jiný a pokaždé vlastně všichni.

Klára Suchanková – zpěv, housle | Štěpán 
Klouček – zpěv, kytara | Dušan Navařík – příčná 
flétna, zpěv, metalofon | František Tomášek – 
akordeon | Zdeněk Dočekal – klavír | Pavel Husa 
– kontrabas | František Kukula – bicí nástroje

25. ledna vystoupí v  duu špičkoví interpreti 
Pavel Fischer s Jakubem Jedlínským. Pavel Fishcer 
je houslista, pedagog a hudební skladatel. . Ještě na 
univerzitní půdě se v roce 1989 stal spoluzakladate-
lem a primáriem Škampova kvarteta, s nímž téměř 
dvacet let pravidelně koncertoval na nejvýznam-
nějších světových pódiích. Spolupracuje s vynika-
jícími umělci z celého světa. Od r. 2008 se věnuje 
pedagogické činnosti na věhlasných hudebních 
akademiích v  Anglii a  Holandsku. Jakub Jedlínsy 
jako akordeonista a bandoneonista působí na fes-
tivalech v ČR i v zahraničí a  jako sólista vystupuje 
s  významnými profesionálními orchestry. Svoji 
pedagogickou činnost spojil s Konzervatoří Pardu-
bice a ZUŠ Vysoké Mýto, kde vyučuje hru na akor-
deon.Tato energická dvojice překračuje s  lehkostí 
hranice hudebních žánrů a přináší strhující spojení 
world music, klasické hudby a jazzu. V jedinečných 
barvách zvuku houslí a  akordeonu uslyšíte vlivy 
balkánské, židovské, irské, skotské, romské i mnohé 
další. Koncert se uskuteční také na zámku U Věže. 
Vstupenky zakoupíte na místě nebo s předstihem 
v místním Infocentru a v knihovně.

as
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LETY

Letovský masopust odstartuje vlnu 
masopustního veselí 
Srdečně zveme na tradiční Letovský masopust 
v  sobotu 7. ledna 2023. Masopustní veselí zahájí 
sraz maškar na návsi v 13.30 hod. společně s tancem 
a  zpěvem v  podání dětí letovských škol, školek 
i všech přítomných masek. Průvod obcí doprovodí 
kapela Třehusk. Na pořad dne přijde i vyhlášení nej-
originálnější dětské a dospělácké masky a mnoho 
zajímavých masopustních zastávek. 

 
Cesta ke slávě malíře Františka Kupky  
19. ledna od 18 hod. školní jídelna ZŠ Lety  

Pokračujeme v  poutavém vyprávění oblíbené 
lektorky Národní galerie v  Praze, Moniky Švec 
Sybolové  věnované českému umělci, který 
patřil k  předním zakladatelům abstraktního 
umění. V  bohaté fotodokumentaci nás lektorka 
srozumitelně a  zajímavě vede k  chápání 
podivuhodného díla tohoto světem uznávaného 
umělce, jehož obrazy se v  současnosti na 
zahraničních aukcích pohybují v miliónech EUR.   

Odhalme společně jeho cestu od prvního 
abstraktního obrazu po zkoumání tvarů a  barev 
až po jeho velký vliv na francouzské umění po 2. 
světové válce.

Akce se koná ve čtvrtek 19. ledna 2023 od 18 
hodin v jídelně nové školy v Letech.

MH

ŘEVNICE

Kulturní akce spolku Náruč v  Modrém 
domečku náměstí Jiřího z  Poděbrad 3, Řevnice. 
www.os.naruc.cz.  Otevírací doba galerie 
i kavárny je v úterý – sobota 9 – 19 hodin, v neděli 
11-18 hodin, v pondělí je zavřeno.

Městské kulturní centrum Řevnice
Veronika Stará, 725-852815, kultura@revnice.cz

V  neděli 15. ledna 2023 od 19 hodin se v  sále 
řevnického kina koná Novoroční koncert, na 
kterém vystoupí Komorní orchestr MLP se sólisty 
Felixem Slováčkem ml. a Marikou Cvancigerovou.

Koupím pole, louky 
ve Středních Čechách 

Nabízím min. 100 Kč/m2 
telefon 603442474
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Mimořádná investiční příležitost
Plně zasíťovaný stavební pozemek

v Dobřichovicích
o výměře 1 397 m2 za cenu 9.950.000,- Kč

Lokalita Dlouhý Díl,
mimo záplavovou oblast

Kontakt na majitele: 603 298 805

ČERNOŠICE

Odbor kultury MěÚ Černošice
Tel: 251641116 nebo 602-200817, mail: kultura@
mestocernosice. http://www. mestocernosice.cz

WILL WILDE (UK) a The Bladderstones
WILL WILDE  z anglického Brightonu přiveze 
do Černošic kolekci zemitého, syrového texa-
ského blues (Johnny Winter, Kenny Wayne Shep-
pard),  prověřenou klasiku (Jimi Hendrix,  John 
Lennon, Black Sabbath, Cream) a úpravy jazzových 
standardů pro královskou foukací harmoniku 
(Miles Davis, John Coltrane, Wayne Shorter). WILL 
WILDE patří mezi absolutní špičku současné ang-
lické bluesrockové scény.   Ve hře na foukačku 
má pět nominací na British Blues Award, v  roce 
2019 vyhrál „The Blues Matters Award“. Kromě 
hry na foukací harmoniku je také skvělým blue-
srockovým zpěvákem, skladatelem a  sólovým 
kytaristou. Na českém turné jej doprovodí stálice 
české bluesové scény, blues-power-crossoverová 
kapela The Bladderstones. 

Kapela  The Bladderstones  působí na české 
hudební scéně od roku 2013, ovšem její duch, 
baskytarista a zpěvák Johnny Jůdl, je velmi zku-
šeným hudebníkem. Leckoho nicméně překvapí 
druhy dvou židlí, na kterých sedí. Zatímco  The 
Bladderstones  můžeme označit za kapelu  blue-
srockovou, známější je jako baskytarista, fago-

tista a  hráč na elektrickou kytaru populárního 
alternativního  Jablkoně. Tón  The Bladdersto-
nes  kromě jeho přínosu spoluurčuje hlavně 
všestranný hráčský rukopis Tomáše Frolíka, který 
patří mezi nejzajímavější mladé kytarové objevy 
posledních let a bubeník Michael Nosek. Srdečně 
Vás zveme v  úterý 31. ledna od 20.00 do Club 
Kina na tuto jedinečnou show. Vstupné v  před-
prodeji na smsticket za 215 Kč, na místě pak za 
250 Kč. 

Pavel Blaženín

Pohádka Rychlé šípy
Město Černošice srdečně zve nejen děti v neděli 
21. 1. od 16.00 do Club Kina na Rychlé šípy. Bez-
chybný kladný hrdina Mirek Dušín a  jeho věrní 
kamarádi Jarka Metelka, Jindra Hojer, Červenáček 
a  Rychlonožka, všeobecně známí jako Rychlé 
šípy, vás vtáhnou do svých dobrodružství plné 
odvahy, nečekaných zvratů a vtípků. Zrádné Bra-
trstvo kočičí pracky nenechá Rychlé šípy nikdy 
na pokoji a je jim v patách. Loutkové zpracování 
komiksů Jaroslava Foglara se střídá s činoherními 
scénami a osobitá autorská hudba divadla KAKÁ, 
vtáhne i  toho nejmenšího diváka do děje a  při-
blíží tak komiksovou klasiku i dětem, které ještě 
neumí číst. 

Autor předlohy: Jaroslav Foglar. Scénář, režie, 
hrají: Štěpánka Vanická, Jana Nosálková. Vstupné 
80 Kč.

Pavel Blaženín

Hudba Praha band
Město Černošice Vás srdečně zve v sobotu 21. 1. 
od 20.00 do Club Kina na koncert skupiny Hudba 
Praha band pokračovatelky legendární Hudby 
Praha. Kytarista Vladimír Zatloukal se spojil 
s dalšími původními členy Hudby Praha a založil 
Hudba Praha Band. Charakteristický souzvuk 
kytar bratří Zatloukalů, zakládajících členů skupin 
Jasná Páka a Hudba Praha, doplněný o dunivou 
basovou kytaru Jirky Jelínka je zárukou původ-
ního soundu kapely Hudba Praha. Sestavu dopl-
ňují frontman Zdeněk Hnyk, jehož hlas můžete 
znát z vysílání pražského Radia 1, bubeník Tomáš 
Stloukal a původní vokalistky Hudby Praha 
Jamajka Koblicová a Daniela Litváková Čelková. 
Na saxofon hraje Jakub Douda. Hudba Praha 
Band hraje největší hity Jasné páky a Hudby 
Praha jako Zákon o zachování energie, Špinavý 
záda, Pal vocuď, Cizej chlap, Holka Tonka, To tak, 
Marihuana, Máma táta, Můry, Lunapark a na kon-
certě představí i písně z nového alba Barevný sny. 

Rokenrolu nazdar! Vstupenky na koncert 
obdržíte v předprodeji na https://www.smsticket.
cz/vstupenky/32934-hudba-praha-band za 280 
Kč nebo na místě před koncertem za 300 Kč. 

Pavel Blaženín 
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Linka tísňového volání – 112

Záchranná služba dispečink – 155

Záchranná služba Řevnice, doprava 
nemocných, lékařská pohotovost 
25772 −1777, 602−237−037

Policie – 158

Policie Praha-venkov – stálá služba 
974−861−111, 974−882−103

Městská policie Řevnice – 775 718 588

Hasiči Řevnice tísňové volání – 150

Hasiči Dobřichovice – 150

Městský úřad Dobřichovice 
25771−1590

Stavební úřad – 25771−1402

Matrika – 25771−2478

Starosta a tajemník – 25771−2182

Poruchy elektřiny ČEZ Distribuce a.s. 
840 850 860 nebo 840 840 840

Poruchy plynu STP a.s. pohotovost 
1239 nebo 244 472 811 nebo 812

Poruchy vody a kanalizace 
Aquaconsult s.r.o. – 25164−2203 
pohotovost stálá služba 
724-005900

Poruchy veřejného osvětlení –  
Elektroštika, s.r.o. 
251 625 761, 605 385 645

Poruchy sítě DOBNET 
HelpDesk 277 001 151

Informační kancelář Dobnet o. s. 
277 001 111

Infocentrum Dobřichovice 
778 772 498


